
Innkalling

Utvalg: Formannskapet
Møtested:
Dato: 30.11.2020
Tid: Kl. 16:00

Forfall med kortfattet begrunnelse og eventuelle habilitetsspørsmål meldes snarest til møtesekretær 
på valg@karmoy.kommune.no eller på telefon 52 85 74 21 / 19 / 22. 

Varamedlemmer møter kun etter nærmere avtale med sekretariatet.

Orientering kl. 16.00
I forkant av møtet avholdes orientering om koronasituasjonen i kommunen ved kommuneoverlege 
Katrine Haga Nesse.

Valgstyret og klagenemnda
Etter møtet i formannskapet avholdes møte i valgstyret og klagenemnda.

Ettersending av sak 142/20
Saksframlegget i sak 142/20 «Status tiltakspakken – justering» ettersendes.
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Dato:
19.11.2020
Arkivsak-ID.:
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20/55502

Sakshandsamar: Øystein Hagerup

Kommunedirektør/rådmann: 

 

Saksnr. Utval Møtedato
138/20 Formannskapet 30.11.2020

Budsjettoppfølging per oktober

Karmøy formannskap tar vedlagte budsjettoppfølging til orientering

Saksutredning
Sammendrag
Prognosen for 2020 er per oktober anslått å være et positivt avvik på 12,7 mill. kroner. En del av 
dette er imidlertid knyttet til at det nasjonale skatteanslaget ble økt i forbindelse med statsbudsjettet 
som kom i oktober. Denne økningen gir et positivt bidrag på 13 mill. kroner sammenlignet med 
august-rapporteringen. Det er naturlig å se dette i sammenheng med merutgifter, se forklaring 
under, og korrigert for dette anslås det at prognosen vil være om lag balanse, både når det gjelder 
dekning av økonomiske konsekvenser av koronapandemien, og når det gjelder driften for øvrig.

Korona
Lavere forventet skatteinngang på grunn av koronapandemien er en del av regnestykket for 
kommunenes netto merutgifter og mindreinntekter på grunn av koronapandemien. Når regjeringen 
nå mener at kommunene har fått kompensert disse økonomiske konsekvensene, tar de hensyn både 
til at skatteinngangen nå øker og at kommunene søker om skjønnsmidler til fylkesmannen.

I saken «Budsjettkonsekvenser av koronautbruddet per 2. tertial» gjorde kommunestyret vedtak om 
å gjøre 30 mill. kroner fra disposisjonsfondet tilgjengelig til å dekke slike budsjettkonsekvenser. Dette 
ble gjort for å sikre budsjettmessig dekning i påvente av ny informasjon fra regjeringen om 
kompenserende tiltak. De kompenserende tiltakene skal også dekke lavere skatteinngang, og når 
skatteinngangen ikke faller like mye som anslått i revidert nasjonalbudsjett i vår, så er det ventet at 
de kompenserende tiltakene som er gitt, samt skjønnsmidler fylkesmannen skal fordele, vil være nok 
til å dekke kommunenes merutgifter og mindreinntekter.

Når de frie inntektene forventes å øke som følge av lavere fall i skatteinntektene og ekstra 
skjønnsmidler fra fylkesmannen, så vil det trolig ikke være behov for å bruke midler av 
disposisjonsfondet til dette. Rådmannen vil derfor komme tilbake med ny sak i desember hvor dette 
vil bli justert.

Budsjettstatus for øvrig
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Når man trekker ut den positive effekten av endret skatteanslag fra prognosen i denne 
budsjettoppfølgingen, er prognosen per oktober tilnærmet lik balanse. Det må likevel understrekes 
at usikkerheten i anslagene er større enn vanlig, blant annet fordi koronasituasjonen gjør det 
vanskeligere å sammenligne og tolke økonomiske data for 2020. 

Sentrale poster (budsjettskjema 1A / bevilgningsoversikt drift)
Sentrale poster viser et positivt avvik på 13,9 mill. kroner, men dette er i realiteten rundt null når 
man tar hensyn til den delen av den positive prognosen som vil bli sett i sammenheng med 
koronaavsetningene, jf. omtale over.

Når det er tatt høyde for dette, er prognosen noe svakere enn i august-rapporteringen. Da bla det 
rapportert en positiv prognose på +6,2 mill. kroner. Denne negative utviklingen skyldes blant annet 
svak utvikling i finansmarkedene i september og oktober. Her er imidlertid utviklingen i november 
god, slik at tallene i dag ser noe bedre ut enn i prognosen per oktober. I tillegg lå det da innen en 
positiv prognose knyttet til havbruksfondet, og disse midlene er nå disponert av kommunestyret og 
gir derfor ikke en positiv prognose per oktober.

Tjenesteområdene (budsjettskjema 1B / bevilgninger drift)
Avviket i tjenesteområdene vurderes nå til -1,2 mill. kroner, når det forutsettes at koronakostnadene 
blir dekket. Dette er marginalt svakere enn august-rapporteringen, da det var et positivt anslag på 
2,5 mill. kroner. 

Det som trekker mest i negativ retning er prognosen knyttet til Vann, avløp og renovasjon (VAR). 
Lavere rente og lavere investeringsvolum medfører at kommunen vil få mindre inntekter overført fra 
dette tjenesteområdet. Dette er inntekter som skal dekke kommunens rente- og avdragskostnader, 
og må ses i sammenheng med kommunens finansposter. På grunn av at kapitalkostnadene beregnes 
ut fra sentralt fastsatte forutsetninger, er de ikke direkte koplet til kommunens rente- og 
avdragskostnader. I prognosen her reduseres disse mer enn kommunens rente- og avdragskostnader. 
Blant annet fordi kommunen har en høy andel fastrente.

I positiv retning trekker spesielt at anslaget på pensjonskostnadene er lavere enn opprinnelig 
budsjettert. For øvrig er det tilnærmet balanse i alle etatene samlet sett. Innen helse- og 
omsorgsetaten er fortsatt et negativt avvik på omsorg, men positive avvik på sosial og barnevern. 
Innen oppvekst- og kulturetaten er det et negativt avvik på barnehage, men positivt avvik på skole. 
Og innenfor teknisk etat er det et negativt avvik på bolig, men positive avvik på andre områder. 

 Totaloversikt økonomi

Beløp i 1000

Budsjett 
hiå

Regnskap 
hiå.

Avvik 
hiå.

Budsjett 
2020

Prognose 
inkl. 

tiltak

Avvik 
etter 
tiltak

Sentrale inntekter -
2 136 289

-2 132 990 -3 299 -
2 541 330

-2 551 130 9 800

Netto finansutgifter og inntekter -59 173 24 331 -83 504 30 810 26 710 4 100
Avsetninger og 
årsoppgjørsdisposisjoner

-313 -7 231 6 918 -38 055 -38 055 0

Overført til investeringer 0 0 0 48 955 48 955 0
Til disposisjon -

2 195 776
-2 115 890 -79 886 -

2 499 620
-2 513 520 13 900

Administrasjon 155 066 116 638 38 428 179 498 178 198 1 300
Barnehage 358 078 357 271 806 380 369 382 169 -1 800
Skole 528 518 480 110 48 408 641 234 637 634 3 600
Kultur 44 338 38 138 6 199 52 972 52 872 100
Idrett 18 647 18 096 552 20 834 21 134 -300
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Livssyn 21 669 25 360 -3 691 28 415 28 915 -500
Helse 97 527 102 559 -5 032 120 579 120 179 400
Omsorg 802 835 804 677 -1 842 894 472 908 372 -

13 900
Sosial 96 776 87 064 9 711 116 398 109 598 6 800
Barnevern 77 033 67 058 9 975 96 057 86 557 9 500
Forvaltning 11 697 8 830 2 868 12 049 12 349 -300
Nærmiljø 20 212 14 141 6 071 26 932 26 932 0
Bolig 2 576 -4 176 6 752 3 378 5 878 -2 500
Næring 10 903 8 907 1 996 13 453 13 453 0
Samferdsel 23 088 18 611 4 478 29 209 29 209 0
Brann og ulykkesvern 48 623 49 265 -642 48 116 48 116 0
VAR -61 196 -87 768 26 572 -25 690 -11 590 -

14 100
Økonomi -178 266 -21 283 -

156 983
-138 654 -149 154 10 500

Sum disponering 2 078 124 2 083 497 -5 374 2 499 620 2 500 820 -1 200

Merforbruk -/mindreforbruk + -117 652 -32 393 -85 260 0 -12 700 12 700

Rådmannens konklusjon
Budsjettsituasjonen i 2020 er preget av koronautbruddet og er usikker. Mange av tjenestene har hatt 
en spesiell driftssituasjon i deler av året. Utviklingen i høst vil blant annet være avhengig av hvordan 
smittesituasjonen blir, og sykefraværet er en faktor som kan få betydning. 

Det forventes om lag balanse i driftsbudsjettet for 2020 totalt sett, men det er fortsatt utfordringer 
med kostnadene på noen av de områdene hvor vedtatt budsjett hadde krav til kostnadsreduksjoner. 
Det gjelder blant annet på spes.ped tiltak i barnehage og innen deler av omsorgstjenestene. Samtidig 
er det positiv utvikling på andre områder. Blant annet har volumveksten i omsorgstjenestene vært 
lavere enn anslått i budsjettet, men her har det vært en økende trend de siste månedene, og det 
derfor fortsatt viktig å arbeide videre med å få kostnadsnivået ned i tråd med 
budsjettforutsetningene. 

Det vises til vedlagte rapport for nærmere informasjon om avvik og prognoser. 

Vedlegg:
Budsjettrapport per oktober - vedlegg
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Dato:
10.11.2020
Arkivsak-ID.:
20/27001
JournalpostID:
20/53740

Sakshandsamar: Morten Sørensen

Kommunedirektør/rådmann: 

 

Saksnr. Utval Møtedato
139/20 Formannskapet 30.11.2020

Kommunestyret

Forlengelse av trekkrettighet (kassakreditt) kr 100 millioner

Karmøy kommunestyre godkjenner en forlengelse av trekkrettighet (kassakreditt) – stor kroner 100 
millioner. Benyttet kreditt gjøres opp før regnskapsavslutningen for budsjettåret 2021.

Saksutredning
Karmøy kommunestyre godkjente i møtet den 16. desember 2019 sak nr 137/19 at Karmøy 
kommunes trekkrettighet hos vår hovedbankforbindelse skulle være kroner 100 millioner for 
budsjettåret 2020. Kommunens hovedbankforbindelse er Sparebanken 1 SR-bank og er 
gjeldende for perioden 01.03.2018 til 28.02.2022.

Ved neste rullering av bankavtalen så bør det vurderes om beløpet skal heves til kroner 150 
millioner. Utgangspunktet for avtalen er at beløpet bør kunne dekke en måned lønn for 
ansatte i kommunen. Det viser seg nå at lønnsutbetalinger per måned er ca kroner 130 
millioner. Med normal lønns- og stillingsutvikling fram mot 2022 så bør kroner 150 millioner 
være dekkende for en måneds lønnsutbetaling når den tid kommer.

Et slikt vedtak om trekkrettighet (kassakreditt) gjelder for budsjettåret og bruken gjøres opp 
innen budsjettårets utgang. En slik trekkrettighet må derfor vedtas årlig. Karmøy kommune 
trenger ingen godkjenning fra fylkesmannen.

Karmøy kommunes likviditet er god og en eventuell benyttelse av trekkrettigheten vil i 
tilfelle bare skje for meget korte perioder. Gjennomsnittlig har kommunen i de siste 3 årene 
hatt en dagssaldo på 393 millioner kroner på konsernkonto. Dette kommer i tillegg til 
markedsplasseringer av likviditet.

Betingelsene for kassekreditt-rammen i henhold til gjeldende bankavtale med Sparebank 1 
SR-bank er en årlig provisjon av rammen på 0,01 %. Bruk av kreditten vil bli belastet med 3 
mnd Nibor rente + 1,20 %.
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Dato:
17.11.2020
Arkivsak-ID.:
20/27216
JournalpostID:
20/54998

Sakshandsamar: Morten Sørensen

Kommunedirektør/rådmann: 

 

Saksnr. Utval Møtedato
140/20 Formannskapet 30.11.2020

Kommunestyret

Retningslinjer for kommunale garantier til anlegg for idrett og fysisk aktivitet

Karmøy kommunestyre vedtar vedlagte forslag til nye retningslinjer for kommunale garantier til 
anlegg for idrett og fysisk aktivitet.

Saksutredning
Dagens retningslinjer for kommunale garantier til anlegg for idrett og fysisk aktivitet ble sist vedtatt 
av kommunestyret den 25. mars 2019 i sak 26/19. 

I kommunens vedtatte Finansreglement (KST sak 64/20) punktene 3 og 11 stilles det krav om at 
kommunene ikke skal ta vesentlig økonomisk risiko. Det vil alltid være en viss form for risiko å 
kausjonere for andre, og noe større risiko ved selvskyldnerkausjon enn ved simpel kausjon. Praksis 
gjennom mange tiår i Karmøy viser imidlertid at de som har fått kommunale garantier har gjort opp 
for seg uten at kommunen har vært nødt til å innfri garantiene. Dette borger for at både søker og 
kommunen i forkant har foretatt nøye vurderinger om hvert enkelt prosjekt. Samtidig gis garantier til 
prosjekter som kommer kommunens innbyggere til gode, og særskilt barn og unge. Uten slike 
garantier hadde det vært vanskeligere å få gjennomført alle de gode prosjektene en nå ser resultater 
av. 

I note 3 til kommunens årsregnskap er det en oversikt over hvilke garantiansvar kommunen har ved 
årsskiftet. Når vi ser vekk fra garanti til Karmsund Havn IKS (egen behandling) så hadde Karmøy 
kommune per 31.12.2019 en rest garantiansvar på kroner 74,2 millioner av en vedtatt øvre ramme 
på kroner 150 millioner (se budsjettvedtak punkt 18 i KST-sak 136/19). 

Kulturdepartementet har utarbeidet nye bestemmelser for tildelinger gjeldende fra og med 2020. 
Kommunal garanti for søknad om spillemidler utgår, og er dermed avviklet. Siden dette punktet er 
inkludert i retningslinjene for Karmøy kommune, så inviteres kommunestyret i denne saken til å 
vedta nye retningslinjer hvor dette punktet utgår. 

I de nye retningslinjene fra kommunal- og moderniseringsdepartementet så er det fastlagt en trinnvis 
beløpsgrense avhengig av kommunestørrelse for at søknad om garantier skal godkjennes av 
fylkesmannen. Se forskriftens § 4. Disse er følgende:
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Beløpsgrensen for kommuner som
a.          ikke har over 3.000 innbyggere, er 800.000 kroner
b.          har over 3.000, men ikke over 10.000 innbyggere, er 2.000.000 kroner
c.          har over 10.000, men ikke over 30 000 innbyggere, er 4.000.000 kroner
d.          har over 30.000, men ikke over 100.000 innbyggere, er 7.000.000 kroner
e.          har over 100.000 innbyggere, er 10.000.000 kroner.

Forskriftens §§ er også inntatt i utkastet til nye retningslinjer gjeldende for Karmøy. Vi ser av tabellen 
at for Karmøy kommunes del så er nå beløpsgrensen kroner 7 millioner, mot tidligere kroner 
500.000. Delegert beløpsgrense til FSK vedtas årlig i budsjettvedtaket for året.

Ut over ovennevnte er det kun mindre justeringer i det vedlagte forslag til nye retningslinjer. Hvilke 
endringer som foreslås framgår av vedlegg.

Rådmannens konklusjon
Rådmannen anbefaler at vedlagte forslag til nye retningslinjer for kommunale garantier til anlegg for 
idrett og fysisk aktivitet blir vedtatt slik de foreligger.

Vedlegg:
Forslag til nye retningslinjer 2020
Endringsforslag
Vedtatte retningslinjer 25032019
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Dato:
12.11.2020
Arkivsak-ID.:
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Sakshandsamar: Elisabeth Aarekol

Kommunedirektør/rådmann: 

 

Saksnr. Utval Møtedato
042/20 Hovedutvalg oppvekst og kultur 25.11.2020
141/20 Formannskapet 30.11.2020

Kommunestyret

Skolestruktur for Håvik og Avaldsnes

Kommunestyret vedtar en sammenslåing av Håvik og Avaldsnes skoler, der elever fra Håvik skole 
overføres til Avaldsnes skole, med virkning fra oppstart av skoleåret 2021/2022.

Saksutredning
1. Bakgrunn for saken

Frem mot 2009 ble det gjort små endringer i skolestrukturen i Karmøy kommune. Etter politiske 
prosesser ble de minste skolene deretter lagt ned/sammenslått og det ble bygget nye. Det har blitt 
investert midler slik at skolebygningene i dag stort sett fremstår som moderne og formålstjenlige. 
I kommunestyrets budsjettbehandling 16.12.2019 (saksnummer 136/19) står det at 
befolkningsutviklingen i Karmøy har flatet ut, og at fødselstallet er synkende. I 2019 ble det født 439 
barn i Karmøy kommune, mens det for eksempel i 2009 ble født 510 barn. Det ble vedtatt kutt for 
skolesektoren for 2020, og kommunestyret satt som en forutsetning at kutt ikke skal gå på 
bekostning av kvalitet i undervisningen. Videre forutsetninger er at norm for lærertetthet ivaretas på 
hver enkelt skole i hele kommunen. Med synkende elevtall ser rådmannen et behov for at det blir 
gjort en vurdering av skolestruktur i de sonene der elevtallet har gått ned de siste årene. 

I denne saken vil rådmannen se på muligheten for å slå sammen Håvik og Avaldsnes skoler, flytte 
elever fra Håvik skole til Avaldsnes skole og eventuelt Kopervik skole, samt belyse hvilke 
konsekvenser denne endringen vil kunne få. En slik sak har stor betydning for foreldre, elever og 
lokalsamfunnet. Kommunen må derfor sørge for at slike saker blir så godt utredet som mulig, og at 
berørte parter får anledning til å uttale seg. Forvaltningslovens § 37 om saksbehandling ved 
fastsettelse/ endring av forskrifter legges til grunn. Elevråd, foreldreråd, samarbeidsutvalg ved de to 
skolene og andre interesserte har blitt hørt. Uttalelsene som har kommet inn, følger saken til endelig 
avgjørelse tas i kommunestyret. 

Barnekonvensjonens artikkel 3 nr.1 om barnets beste er et lovpålagt prinsipp for alle handlinger som 
berører barn. Barnekonvensjonen har forrang foran andre lover. Det er derfor av avgjørende 
betydning at hensynet til barnets beste blir ivaretatt i alle prosesser initiert av kommunen. 
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Opplæringsloven og Arbeidsmiljøloven ligger også til grunn for arbeidet med å belyse denne saken.

2. Elevtallsutvikling

Norconsult utarbeidet i august 2017 elevtallsprognoser for Karmøyskolen, for perioden 2018-2033. 
Prognosene viser en nedgang i elevtallene ved Håvik skole. Ifølge prognosene vil det være rundt 90 
elever ved skolen om fem år, mens det stiger til rundt 100 elever om 10 år. Samtidig har rådmannen 
tatt en beregning ut ifra de faktiske fødselstallene i sonen, og sammenlignet disse med prognosene. 
Prognoser baserer seg på ulike faktorer, som for eksempel bosettingsmønster, antall kvinner i 
fruktbarhetsalder, forventet tilflytting/fraflytting, planlagt boligutbygging, og regnes derfor som 
pålitelige.

I innspillene til høringsbrevet blir det pekt på at Håvik er en attraktiv plass å bo, og at et kommende 
generasjonsskifte i bygda vil gi andre tall enn det som blir lagt fram fra kommunens side. 
Høringsinnspillene har ikke lagt frem dokumentasjon som viser en befolkningsvekst basert på dette.

Skoleår 2020/2021 2021/2022 2022/2023 2023/2024 2024/2025 2025/2026
Prognose 107 100 97 93 91 94
Basert på 
fødselstall

113 115 123 126 123 121

Tabellen viser elevtallet for Håvik skole de kommende skoleårene. Prognosen i øverste rad er basert 
på Norconsult sine beregninger, mens fødselstallene er hentet fra folkeregisteret.

Kvalavåg Montessoriskole ble startet opp etter at den kommunale Kvalavåg skole ble besluttet 
nedlagt i 2010. Etter dette har de fleste barn med adresse i Kvalavåg valgt å gå på montessoriskolen.  
Historisk sett har rundt fire elever hvert år startet på Montessoriskolen i stedet for Håvik skole. Selv 
om man tar høyde for at noen elever vil velge Montessoriskolen, ligger elevtallet basert på fødselstall 
noe over prognosen fra 2017.

Rådmannen ønsker å se på muligheten for endring av kretsgrensene mellom Håvik skole og Kopervik 
skole. Det er området sør for Hydro som er aktuelt i denne forbindelsen. Fødselstallene for dette 
området viser at det vil være rundt 15 elever som skal begynne på skolen de neste årene.

Kommuneplanen viser at et område sør for Hydro er regulert til bolig. Dette er ikke ferdig utbygd. 
Størrelsen på området tilsier at videre utbygging vil være innenfor den kapasiteten Kopervik skole vil 
få etter oppstart av Stangaland skole. Dersom disse barna overføres til Kopervik skole, vil elevtallet 
ved Håvik gå ytterligere ned. Kopervik skole vil ha god kapasitet til å ta imot flere elever når 
Stangaland skole blir tatt i bruk høsten 2022. Det vil bli fremmet egen sak om justering av 
skolekretsgrenser dersom Håvik og Avaldsnes skoler vedtas sammenslått.

Prognosene fra 2017 viser for Avaldsnes skole at elevtallet ligger stabilt mellom 219 og 225 elever de 
neste tre årene, mens de viser en nedgang på rundt 20 elever årene etter. Mot slutten av perioden 
prognosen gjelder for, stiger elevtallet med rundt 21 elever. Elevtallsprognosene for Avaldsnes skole 
er med andre ord relativt stabile. Rådmannen har også foretatt en beregning ut fra de faktiske 
fødselstallene i Avaldsnes skolekrets. Disse beregningene viser at elevtallet vil bli noe lavere enn det 
prognosen viser.

Skoleår 2020/2021 2021/2022 2022/2023 2023/2024 2024/2025 2025/2026
Prognose 226 225 225 217 218 215
Basert på 
fødselstall

211 206 205 202 194 185

Tabellen viser elevtallet for Avaldsnes skole de kommende skoleårene. Prognosen i øverste rad er 
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basert på Norconsult sine beregninger, mens fødselstallene er hentet fra folkeregisteret.

Tabellene under viser elevtallet for Avaldsnes skole etter en eventuell sammenslåing.

Skoleår 2020/2021 2021/2022 2022/2023 2023/2024 2024/2025 2025/2026
Prognose 333 325 322 310 309 309
Basert på 
fødselstall

324 321 328 328 317 306

Tabellen viser elevtallet for Avaldsnes skole etter en eventuell sammenslåing de kommende 
skoleårene.

Ifølge kommuneplanen er det to boligområder i Avaldsnes skolekrets som ikke er ferdig utbygd. Det 
ene ligger langs Kong Augvaldsveg like etter avkjøring til skolen. Det andre ligger også til Kong 
Augvaldsveg, innenfor lokalene til Hjemmetjenesten. Størrelsen på disse områdene tilsier at en 
videre utbygging ikke vil få store konsekvenser for elevtallet ved Avaldsnes skole.

3. Fysiske forhold

Avaldsnes skole består av flere bygninger, og er bygget ut i flere omganger. Den eldste delen av 
bygget ble oppført i 1964, mens siste utvidelse av skoleanlegget kom i 2004. Det er oppført brakker i 
tilknytning til Paviljongen. Disse vil ikke bli tatt i bruk.

Personal- og administrasjonsavdelingen ligger i en egen del av det opprinnelige hovedbygget. Her er 
det kontorer for rektor, inspektør, sekretær og vaktmester. Her er også garderobe og toaletter for 
administrasjonen. Lærerne har sine arbeidsplasser samlet på et større arbeidsrom. Rommet som i 
dag blir benyttet til arbeidsplasser er 87,8 m2.  Et kopi- og lagerrom ligger vegg i vegg. Dette har et 
areal på 19,6 m2, og rommer i dag hyller til oppbevaring langs vegg, samt en kopimaskin. 
Personalrom/pauserom ligger i 2. etasje over administrasjonsavdelingen. Personalgarderober og 
toaletter ligger også i 2. etasje, ved siden av pauserom.

Skolen har i dag 14 klasserom som blir brukt til ordinær undervisning. Etter en eventuell 
sammenslåing vil det være to klasser på hvert trinn, som det fremgår av tabellen på neste side. 
Denne viser antall klasser per trinn. Skolen har med andre ord tilstrekkelig antall klasserom til å 
kunne ta i mot elever fra Håvik skole. I tilknytning til klasserommene er det 8 grupperom. Skolen har 
også et undervisningsrom som blir brukt til musikk og kunst og håndverk. Dette rommet har inntil 
nylig blitt brukt som ordinært klasserom. Skolen har også sløydsal, idrettshall og et åpent areal som 
fungerer som skolebibliotek og tilleggsareal for undervisning.

Norconsult utarbeidet i 2017 en kapasitetsvurdering for Avaldsnes skole. Denne vises i figuren under.



Side 13 av 52

Som figuren viser, har Avaldsnes skole en kapasitet til å kunne ta imot omtrent 350 elever. 
Rådmannens beregninger viser at maksimalt antall elever ved en eventuell sammenslåing vil være i 
overkant av 330 elever. Ut ifra viste beregninger, vil elevtallet ved Avaldsnes skole reelt ligge på 
rundt 300. Elevene fordeler seg på trinn slik tabellen under viser. Tabellen viser også viser også hvor 
mange klasser det vil være på de ulike trinnene.

Skoleår 2020/2021 2021/2022 2022/2023 2023/2024 2024/2025 2025/2026
1.trinn 40/ 1,4 42/ 1,5 38/ 1,4 38/ 1,4 40/ 1,4 42/ 1,5
2.trinn 50/ 1,8 41/ 1,5 43/ 1,5 39/ 1,4 40/ 1,4 41/ 1,5
3.trinn 45/ 1,6 51/ 1,8 41/ 1,5 44/ 1,6 39/ 1,4 40/ 1,4
4.trinn 45/ 1,6 46/ 1,6 51/ 1,8 43/ 1,5 45/ 1,6 41/ 1,5
5.trinn 55/ 2,0 46/ 1,6 47/ 1,7 52/ 1,9 44/ 1,6 46/ 1,6
6.trinn 42/ 1,5 56/ 2.0 46/ 1,6 48/ 1,7 53/ 1,9 45/ 1,6
7.trinn 56/ 2.0 43/ 1,5 56/ 2,0 46/ 1,6 48/ 1,7 54/ 1,9

Sum 
skole

333/ 11,9 325/ 11,6 322/ 11,5 310/ 11,0 309/ 11,0 309/ 11,0

Tabellen viser antall elever/klasser, etter en eventuell sammenslåing. Tallene er basert på prognosen 
utarbeidet av Norconsult i 2017. Delingstall: 28.

Skoleår 2020/2021 2021/2022 2022/2023 2023/2024 2024/2025 2025/2026
1.trinn 47/ 1,7 49/ 1,8 43/ 1,5 53/ 1,9 37/ 1,3 31/ 1,1
2.trinn 48/ 1,7 47/ 1,7 49/ 1,8 43/ 1,5 53/ 1,9 37/ 1,3
3.trinn 43/ 1,5 48/ 1,7 47/ 1,7 49/ 1,8 43/ 1,5 53/ 1,9
4.trinn 42/ 1,5 43/ 1,5 48/ 1,7 47/ 1,7 49/ 1,8 43/ 1,5
5.trinn 51/ 1,8 42/ 1,5 43/ 1,5 48/ 1,7 47/ 1,7 49/ 1,8
6.trinn 41/ 1,5 51/ 1,8 42/ 1,5 43/ 1,5 48/ 1,7 47/ 1,7
7.trinn 52/ 1,9 41/ 1,5 51/ 1,9 42/ 1,5 43/ 1,5 46/ 1,6

Sum 
skole

324/ 11,6 321/ 11,5 323/ 11,5 325/ 11,6 320/ 11,4 306/ 10,9

Tabellen viser antall elever/klasser, etter en eventuell sammenslåing. Tallene er basert på fødselstall 
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fra folkeregisteret. Delingstall: 28.

SFO har lokaler i eget bygg. Arealene som i dag blir benyttet av SFO, består av to klasserom på 
henholdsvis 47m2 og 46m2, samt et kjøkken på 16m2. Gangareal og garderober i nåværende SFO-
lokaler utgjør 43m2. I skoletiden blir disse rommene brukt til spesialundervisning.

Flere av innspillene til høringen har tatt opp utfordringer knyttet til SFO, og det at lokalene for SFO på 
Avaldsnes ikke har kapasitet til en økning på rundt 40 elever. En eventuell sammenslåing av Håvik og 
Avaldsnes skoler, fordrer en omorganisering og nytenkning omkring SFO. Ved planlegging av nye 
skolebygg i kommunen legger man ikke opp til lokaler som skal benyttes kun av SFO.  Man kan for 
eksempel se på Stangaland skole som skal stå ferdig til skolestart høsten 2021. Kommunen har i 
planleggingen av den nye skolen vært opptatt av å legge til rette for god og variert utnyttelse av både 
innvendige og utvendige arealer. Det er lagt opp til to baser for registrering og administrering av SFO, 
men utover dette bruker skole og SFO samme garderober og undervisningsareal.

4. Pedagogiske forhold

Det har vært forsket en del på effekten av gruppestørrelse og lærertetthet. Mye av forskningen er fra 
andre land, men det finnes også undersøkelser fra Norge. Forskningen viser at effekten ikke er 
entydig. Thomas Nordahl, norsk pedagogikkforsker og professor, sier i forskning.no at et godt 
læringsmiljø ikke er noe kommunepolitikerne kan bevilge over skolebudsjettet. Godt læringsmiljø er 
ifølge Nordahl noe foreldre, lærere, skolemyndigheter og politikere skaper sammen på og rundt den 
enkelte skole. Mer enn størrelsen på skolen og klassen, handler et godt læringsmiljø om relasjoner, 
hevder han. Mye handler om forholdet mellom elevene, og hvilken relasjon eleven har til læreren. 
Andre avgjørende faktorer for positivt og læringsfremmende skolemiljø, er klasseledelse, foreldre 
som bryr seg, skolens ledelse og hvordan det ser ut på skolen.

For noen elever vil en endring av skoletilhørighet oppleves som uproblematisk, mens det for andre vil 
oppleves som utfordrende. Noen elever vil oppleve det som positivt med større forhold. Det kan for 
eksempel gi muligheter for å knytte vennskap til flere barn og unge. For andre kan en skole med flere 
elever virke uoversiktlig og vanskeligere å orientere seg i. 

Selv om forskningen mangler entydige funn når det gjelder effekten av klasse- og skolestørrelse, 
utelukkes ikke en sammenheng mellom dette og elevenes læring. Betydningen av disse elementene 
varierer både mellom elever, klasser, trinn og skoler. For å drive godt pedagogisk arbeid, er det viktig 
at de fysiske forholdene ligger til rette for dette. Det skal være rom for tilpasset og variert 
undervisning og gode arbeidsforhold, både for lærere og elever. Skolen skal legge til rette for faglig 
og sosial vekst. Det er av betydning at personalet ser muligheter fremfor begrensninger.

En eventuell sammenslåing av Håvik og Avaldsnes skoler, vil bety at skolen for noen elever ikke 
lenger ligger like nært knyttet til bo- og nærmiljøet. Elevene blir også en del av et større læringsmiljø. 
For noen elever vil dette virke stimulerende, for andre vil det medføre utfordringer.

Høringsinnspillet fra elevrådet ved Håvik skole peker på at kommunen ved en eventuell 
sammenslåing av Håvik og Avaldsnes skoler ikke tar tilstrekkelig hensyn til barna, deres skolehverdag 
og vennskapet dem imellom. I en eventuell sammenslåingsprosess vil alle elever bli tatt hensyn til, 
slik at overgangen blir best mulig. Karmøy kommune har gode rutiner knyttet til overganger mellom 
ulike skoleslag. Erfaringer fra dette arbeidet vil bli brukt for å sikre at alle elever blir ivaretatt på en 
god måte.

Noen av høringsinnspillene peker også på at mange av elevene har fritidsaktiviteter knyttet til 
nærmiljøet rundt Håvik skole. Innspillene uttrykker bekymring for rekruttering til lag og foreninger 
ved en skolesammenslåing. Bekymringene begrunnes i at tilknytningen til lokalmiljøet svekkes. 
Rådmannen viser her til at Håvik og Avaldsnes skoler tilhører samme idrettslag og samme kirkesogn. 
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5. Økonomiske forhold

Økonomiske forhold blir ofte brukt som et argument for å slå sammen eller legge ned skoler. 
Gevinsten ved en ny skolestruktur vil i hovedsak være innsparinger i lønnskostnader og vedlikehold 
av bygninger. På bakgrunn av Karmøy kommune sin modell for tildeling av ressurser til skolene, har 
rådmannen gjort en beregning av redusert behov for personell og de økonomiske innsparingene 
dette vil gi.

I høringsinnspillene ble det stilt spørsmål ved reduksjonen i behovet for miljøarbeidere ved en 
eventuell sammenslått skole. Rådmannen har derfor foretatt en ny beregning og foretatt en justering 
av dette. Samtidig har kostnadene for lærerårsverk blitt justert noe opp for å dekke både 
lønnskostnader og kostnader til sosiale utgifter. Beregningene er basert på ressurstildelingen for 
skoleåret 2019/ 2020. Totalt vil man basert på disse beregningene ha en årlig besparelse på 8,5 
millioner i lønnsutgifter.

I innspill til høringen er det vist til at det har blitt etablert friskoler ved tidligere skolenedleggelser. 
Tidligere har kommunen gitt tilnærmet gratis skolebygg når det har blitt opprettet friskoler. Ny 
praksis er at det legges markedspris til grunn, slik at etableringsutgiftene for en friskole nå vil være 
betydelig høyere. I følge § 2-1 1. ledd i Lov om frittstående skoler, skal vertskommunen få anledning 
til å uttale seg i en sak om etablering av friskole. Kommunestyret behandler en slik sak, og kan også 
klage på et vedtak om godkjenning av en friskole. I følge denne lovbestemmelsen skal heller ikke 
friskole få godkjenning, dersom etableringen vil få negative konsekvenser for det offentlige 
skoletilbudet. 

Personalmessige forhold
Administrasjonsavdelingen ved Avaldsnes skole har egne kontorer for ledelsen og pedagogisk 
personell. Det er 24 arbeidsplasser for pedagogene, der 22 av dem per i dag er i bruk. Dette 
inkluderer også arbeidsplass for SFO. 

Ved en eventuell sammenslåing vil det bli behov for mer personale ved Avaldsnes skole enn det er i 
dag. Flere av innspillene til høringen peker på behovet for økt antall lærerarbeidsplasser. 
Arbeidstilsynets forvaltningspraksis legger til grunn at hver arbeidsplass skal ha et gulvareal på minst 
6 m2. Det vil derfor være nødvendig å omdisponere noe av arealet i personal og 
administrasjonsdelen, og/eller supplere med arbeidsplasser andre steder på skolen.

Dersom man slår sammen Håvik og Avaldsnes skoler, vil det føre til endringer både for personalet 
ved både Håvik og Avaldsnes. Det er viktig for Karmøy kommune å ivareta arbeidsmiljø og trygghet 
for den enkelte ansatte. I dette personalarbeidet vil Karmøy kommunes omstillingsveileder bli brukt.

6. Driftsmessige forhold

For Karmøy kommune er besparelsene avhengig av etterbruk av bygget. Tabellen under viser tre 
alternativer, nemlig avhending/ salg, tomgangskjøring og alternativ kommunal bruk. Ved alternativ 
kommunal bruk har ikke eiendomsavdelingen besparelser i sin drift. Ved å beholde bygget i 
porteføljen og la det stå tomt, løper det en del kostnader til energi, forsikring og helt nødvendig 
vedlikehold. Da blir besparelsene mindre. Karmøy kommune har i dag løpende utgifter med for 
eksempel Sund skole og Sandve skole, selv om skolene er lagt ned.

Tabellen baserer seg på snittkostnader de siste 10 år. Dette da det hvert år avsettes en pott til 
vedlikehold av skoler, som hvert år blir prioritert brukt på de byggene hvor det er størst behov. 
Derfor varierer faktiske kostnader på spesifikke bygg mye fra år til år. Snitt for siste 10 år vil gi et 
noenlunde riktig bilde.
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Tom drift Avhending/ salg Alternativ bruk
Vedlikehold/ 
materiell

120 000 150 000 -

Energi 80 000 110 000 -
Forsikring - 12 000 -
Renhold 60% 330 000 330 000 -
Totalt 530 000 602 000 -

Modellen gir en enkel oversikt over reduserte årlige utgifter ved en eventuell sammenslåing av Håvik 
og Avaldsnes skoler.

7. Nærskolen som arena for kultur og aktivitet

Flere av høringsinnspillene viser til konsekvensene en eventuell skolesammenslåing vil ha for 
lokalmiljøet. Skolebygg er viktige kulturarenaer i lokalsamfunnet. Disse er i hyppig bruk av 
kulturskolen, korps, idrettslag, frivilligheten og lokalt kulturliv så vel som av profesjonelle aktører. 
Det er vanligvis mye identitet og følelser knyttet til det lokale skolebygget og det arbeidet som legges 
ned her, også utover skoledagen og tradisjonell undervisningstid. Det har vært tradisjon for at 
nærskolene samler lokalbefolkningen for feiring av 17.mai. En eventuell sammenslåing av Håvik og 
Avaldsnes skoler vil nok få konsekvenser for arrangement og markeringer i fremtiden. I en slik 
omstilling vil det skje endring. En vil miste noe, men samtidig får en noe annet. Den skisserte 
endringen vekker følelser og reaksjoner, spesielt i Håvikbygda, men også på Avaldsnes. 

8. Skolevei og skoleskyss

I dag er det totalt 16 elever ved Håvik og Avaldsnes skoler som har rett på skyss knyttet til lang 
skoleveg. En eventuell sammenslåing vil i liten grad utløse rettigheter for skyss for de elevene som 
bor sør for Hydro Aluminium, dersom disse flyttes til Kopervik skole.

Avstanden mellom Håvik og Avaldsnes skoler er omlag 4,5 kilometer. Rådmannen har gjort en 
beregning som viser at med dagens elevgrunnlag vil det være omlag 50 elever med rett til skoleskyss. 
Dette vil gi en kostnad på omlag 350 000 per år.

Flere av høringsinnspillene uttrykker bekymring for de trafikale forholdene rundt Avaldsnes skole. 
Dette er særlig knyttet til at foreldre kjører barna til og fra skolen. Avaldsnes skole er godkjent som 
en trafikksikker skole av Trygg Trafikk, og har innarbeidet gode rutiner for sitt trafikksikkerhetsarbeid. 
Skolens uteområde er godt oppmerket. Det er blant annet merket av snuplass for buss, og område 
der taxi kan slippe elever trygt av.

En god del foreldre kjører barna til skolen. I stor grad blir disse barna satt av på parkeringsplassen 
ved Rema 1000 som ligger vest for skolen. Dette er et stort og godt belyst område. Ved 
observasjoner og ut fra skolens uttalelser virker området som et trygt dropp-punkt. Området er ikke 
oppmerket som droppområde. Noe ulik praksis med hensyn til kjøremønster kan derfor skape 
uoversiktlige situasjoner. Dersom elevtallet øker ved Avaldsnes skole, kan det bli flere slike 
situasjoner. Man må derfor jobbe aktivt for at flere barn sykler og går til skolen.

Det er stor trafikkbelastning nær skolen i Kong Augvaldsveg, med trafikk fra Hjemmetjenesten Nord 
og mot Coop Extra og Kiwi. Skolen har en kontinuerlig dialog med Hjemmetjenesten for å holde et 
sikkerhetsfokus på trafikken rundt skolen.

Det er sykkel- og gangsti fra Håvikområdet til Avaldsnes skole. Veien er godt belyst, relativ flat og 
virker stort sett trygg. Fra Håvik skole til Avaldsnes skole er det 3,9 kilometer i luftlinje. Det er et par 
områder hvor sykkel og gangsti må krysse trafikkert kjørevei. Det ene området er i krysset der 
Karmøyvegen tar av mot flyplass og industriområdet på Husøy (rundkjøring flyplasskrysset). Dette 
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krysset er mye trafikkert og det er nødvendig å vise stor aktsomhet når en krysser veien. Her er det 
gangfelt med intensivbelysning.

Det andre området som krever aktsomhet er der Karmøyvegen krysser Veldetunvegen (rundkjøring 
Veldetunkrysset). Dette krysset har blitt utbedret i 2020 i forhold til gang og sykkelstien. Det er satt 
opp god belysning. Det er ikke gangfelt her, kun tilrettelagt kryssing.

Ved en sammenslåing av Håvik og Avaldsnes skoler vil det være behov for å sette i verk tiltak for å 
forbedre trafikksikkerheten ved Avaldnes skole.

Konklusjon:
Ut fra nasjonal norm for lærertetthet, beregning av elevtall og romkapasitet ved Avaldsnes skole, 
mener rådmannen at det er grunnlag for å slå sammen Håvik og Avaldsnes skoler. Hensynet til 
barnets beste skal alltid vege tungt. En eventuell sammenslåing av Håvik og Avaldsnes skoler vil 
medføre en endring, men denne er innenfor det barn er i stand til å tåle. De voksne på skolen har 
alltid et ansvar for at elevene har et trygt og godt skolemiljø. Dette gjelder også ved en eventuell 
sammenslåing.

Vedlegg:
Høringsbrev om Håvik og Avaldsnes skole
Høringsuttalelse nedleggelse Håvik skole
Høringssvar Håvik og Avaldsnes skole
Høringsbrev - Håvik og Avaldsnes skole
Mulige endringer av skolestruktur i Karmøy Kommune - Innspill fra Avaldsnes Idrettslag
Høringsvar på sammenslåing av skole fra Avaldsnes FAU
Høringssvar til skolestruktur for Håvik og Avaldsnes skoler
Høringsuttalelse nedleggelse Håvik skole
Høringssvar - skolestruktur for Håvik og Avaldsnes skoler
Høringssvar fra FAU Håvik skole - Skolestruktur for Håvik og Avaldsnes
Høringssvar fra personalet ved Håvik Skole v/Utdanningsforbundet og Skolens Landsforbund - 
Skolestruktur for Håvik og Avaldsnes
Høringssvar skolestruktur Håvik og Avaldsnes skole
Høringssvar vedr. skolestruktur for Håvik og Avaldsnes skoler
Høringssvar på vegne av Skolelederforbundet og Delta - Skolestruktur for Håvik og Avaldsnes skoler
Vs Skolestruktur for Håvik og Avaldsnes skoler
Høringssvar fra Utdanningsforbundet Karmøy - Skolestruktur for Håvik og Avaldsnes
Høringssvar - skolestruktur for Håvik og Avaldsnes skole
Uttalelse fra Avaldsnes Menighetsråd ved deling av Håvik Skolekrets
Høringssvar fra skolenes landsforbund Karmøy - Skolestruktur for Håvik og Avaldsnes skoler
Brev ang. Håvik skole
Høringsuttalelse Skolestruktur for Håvik og Avaldsnes skole
Befolkningsutvikling på Håvik/Avaldsnes
Merknader til utredning av skolestruktur
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Sakshandsamar: Øystein Hagerup

Kommunedirektør/rådmann: 

 

Saksnr. Utval Møtedato
143/20 Formannskapet 30.11.2020

Kommunestyret

Handlingsprogram 2021-2024 med årsbudsjett og økonomiplan

Forslag til vedtak:
1. Karmøy kommunestyre vedtar vedlagte handlingsprogram med budsjett og økonomiplan for årene 

2021-2024, med følgende endringer som innarbeides i budsjettskjema 1A, 1B, 2A og 2B:

Endringer i driftsbudsjettet knyttet til håndtering av budsjettmessige konsekvenser av korona i 
2021:

 
Endringer i investeringsbudsjettet knyttet til vedtak om oppgradering av senteret:

2. Karmøy kommunestyre vedtar oppdatert økonomireglement investering, med de endringer som 
fremgår av vedlegget (vedlagt).
 

3. Driftsbudsjettet vedtas etter samme mal som budsjett- og regnskapsforskriftens § 5-4 
"Bevilgningsoversikter - drift". Det vedtas et skjema "1A" som omhandler sentrale inntekter og 
utgifter og et skjema "1B" som fordeler driftsbevilgningene til en netto ramme per tjenesteområde.
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4. Investeringsbudsjettet vedtas med en utgiftsramme per prosjekt for 2021. For flerårige 

investeringsprosjekter som ikke er løpende, vedtas det også en sum ramme for prosjektet, og 
resterende del av bevilgningen skal da tas inn i påfølgende års budsjetter i takt med prosjektets 
fremdrift. Prosjektrammen er brutto utgifter inkl. mva, fratrukket inntekter som hører til prosjektet.
 

5. Kommunestyret tar vedlagte status på planstrategien, med de justeringer i forventet fremdrift som 
fremgår der til orientering. Kommunestyret forutsetter at alle planene som er omtalt skal vedtas i 
løpet av inneværende kommunestyreperiode.
 

6. Ordførers godtgjørelse settes til 116 % prosent av godtgjørelse til stortingsrepresentanter. 
Varaordførers godtgjørelse utgjør 50 % av ordførers godtgjørelse.)
 

7. I medhold av eiendomsskatteloven §§ 2 og 3 skal følgende utskrivningsalternativ benyttes for 
skatteåret 2020: Eiendomsskatteloven § 3 a): «faste eigedomar i heile kommunen». 

Det skrives ut skatt på et særskilt skattegrunnlag som følge av at produksjonsutstyr og – 
installasjoner ikke skal medtas i takstgrunnlaget etter at de tidligere verk og bruk ble taksert og 
regnet som næringseiendom fra 2019.
Det særskilte skattegrunnlaget er differansen mellom ny takst for objektene fra 2019 og 
skattegrunnlaget i 2018. Grunnlaget skal reduseres med én syvendedel hvert år fra og med 
2019 til og med 2024. Grunnlaget skal i 2021 være redusert med tre syvendedeler, jfr. 
overgangsregel til §§ 3 og 4 første punktum, og Jfr. lov om endringer i lov 19. desember 2017 
nr. 118 om endringer i Eigedomsskattelova.
Skattesatsen på det særskilte grunnlaget settes til 7 promille.
Den generelle skattesatsen settes til 7 promille, Jfr. Eiendomsskatteloven § 13.
Satsene differensieres ved at den sats som skal gjelde for boliger og fritidseiendommer settes 
til 3,8 promille, jfr. Eiendomsskatteloven § 12 a).
Boligeiendommer og fritidseiendommer tilordnes et bunnfradrag på kr. 935 000, Jfr. 
Eiendomsskatteloven § 11.
Eiendomsskatten betales i minimum 2 terminer, jfr. Eiendomsskatteloven § 25.
For utskriving av skatt på boligeiendommer benytter kommunen Skatteetatens 
formuesgrunnlag for de boliger hvor dette er beregnet, jfr. Eiendomsskatteloven § 8 C-1.
Ved taksering og utskriving av eiendomsskatt benytter kommunen tidligere vedtatt 
skattevedtekter, jfr. Eiendomsskatteloven § 10.
Med hjemmel i Eiendomsskatteloven § 7 a) gis det fritak for eiendomsskatt for eiendom «…åt 
stiftingar eller institusjoner som tek sikte på å gagna ein kommune, eit fylke eller staten».
Med hjemmel i eiendomsskatteloven § 7 b) gis det fritak for «Bygning som har historisk verde». 
Fritaket begrenses til bygninger som Riksantikvaren har fredet etter Kulturminneloven.

8. Det utlignes kommuneskatt på inntekt og formue etter høyeste sats. Maksimumssatsen gjelder når 
ikke lavere sats er vedtatt av kommunen.
 

9. Kommunestyret godkjenner låneopptak for 2021, som følger av kommunestyrets forslag til 
investeringsbudsjett:
 

10.   Til finansiering av startlån: 50 000 000 kr
  Til finansiering av øvrige investeringer: 729 945 000
     herav til VAR-investeringer: 430 208 000 kr
     herav til generelle investeringer: 299 737 000 kr
  Sum låneopptak: 779 945 000 kroner.

Kommunestyret godkjenner også at det kan tas opp lån for å konvertere eldre lånegjeld 
(refinansiering av lån), jf. Kommunelovens § 14-14 1.ledd. Dette gjelder per i dag 2 lån på hhv. 170,0 
og 230,0 mill. kroner i 2021, samt eventuelle sertifikatlån.
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11. Rådmannen gis fullmakt til å ”fryse” budsjettposter og ledige stillingshjemler, dersom situasjonen 
skulle tilsi det.
 

12. Rådmannen gis fullmakt til å korrigere budsjettposter der dette er nødvendig for å følge 
kontoplanen i Kostra. Dette skal ikke endre hensikten med budsjettposten.
 

13. Fordelt budsjett til hovedutvalgene følger kommunens til enhver tid gjeldende administrative 
etatsstruktur. 
 

14. Rådmannen gis fullmakt til å disponere tilskudd og refusjoner utover det som er budsjettert, til det 
tiltenkte formål.
 

15. Rådmannen gis fullmakt til å disponere midler fra potten «prosjektmidler rådmann», og 
budsjettregulere dette til tjenestefunksjonene etter behov.
 

16. Rådmannen gis fullmakt til å foreta budsjettreguleringer innenfor det som er avsatt til pensjon. 
Dette gjelder fordeling av pensjonskostnader, hvor forholdet mellom pensjonspremier på 
tjenestefunksjonene og premieavvik (funksjon 170) og bruk av premiefond (funksjon 173) kan 
endres betydelig gjennom året.
 

17. Formannskapet gis fullmakt til å disponere midler innenfor det som er avsatt til formannskapets 
disposisjonspost, kr 900 000, og budsjettregulere dette til tjenestefunksjonene etter behov.
 

18. Rådmannen gis fullmakt til å foreta budsjettreguleringer innenfor rammen av budsjett for bosetting 
av flyktninger "bosettingsbudsjett", også når det går på tvers av tjenesteområder.
 

19. Karmøy kommune vedtar følgende om kommunale garantirammer:
  

1. Karmøy kommunes rest garantiansvar skal ikke overstige 150 mill. kroner ved utgangen 
av budsjettåret. Dette er uendret fra 2020. Saldo per 31.12.2019 var 75,8 mill. kroner.
 

2. Formannskapet delegeres myndighet til å avgjøre saker om enkeltgarantier på inntil 
kroner 500 000 innenfor totalrammen. Garantier for lån over kroner 500 000 skal 
behandles av kommunestyret. Garantier gis som selvskyldnerkausjon (garanti for 
betalingsevne og -vilje). Slike garantier inngår som en del av garantirammen nevnt i 
punkt i.
 

3. Garantier der maksimumsansvaret er over kr 7 000 000 krever statlig godkjenning (av 
fylkesmannen).
 

4. I tillegg kommer Karmøys kommunes andel av kommunal garanti for de interkommunale 
selskaper Karmøy er en del av. Per 31.12.2019 garanterte Karmøy kommune for 649,9 
mill. kroner til Karmsund Havn IKS. Endringer i lånerammen må skje med samtykke fra 
hver av deltakerkommunene.
 

20. Rådmannen har fullmakter innenfor investeringsbudsjettet i tråd med til enhver tid gjeldende 
økonomireglement investeringer.
  

5. Rådmannen gis fullmakt til å selge uhensiktsmessige eller overflødige utleieboliger.
 

6. Omdisponere midler innenfor rammen av investeringsramme for mindre oppgraderinger 
og universell utforming.
 

7. Inntekter fra salg av boligtomter tilføres ubundet investeringsfond.
 

8. Inntekter fra salg av industrifelt tilføres ubundet investeringsfond.



Side 22 av 52

 
9. Ved innkjøp under 500 000 kroner gis rådmannen fullmakt til å finansiere disse gjennom 

overføring av driftsbudsjettet. Det er en forutsetning at innkjøpet er knyttet til samme 
Kostra-funksjon som det er bevilget til i driftsbudsjettet. Dette kan være aktuelt i tilfeller 
hvor det er hensiktsmessig å kjøpe større utstyr innenfor rammen av driftsbudsjettet, og 
hvor kostnad og levetid på utstyret tilsier at dette er en investeringsutgift i 
regnskapsmessig forstand.
 

21. I kommunens målkart erstattes tidligere delmål "heldigital innen 2020" med nytt delmål "Digitalt 
førstevalg".

22. Rådmannen gis fullmakt til å disponere avsetning til koronaeffekter. Bruk av midlene skal 
dokumenteres, og det skal rapporteres til kommunestyret om bruk av midlene i forbindelse med 
tertialrapportene.

Gebyrutvikling

Gebyrvedtak 2021 (se også vedlegg med gebyrregulativ)
2. Satsene for barnehage følger statlig fastsatt makspris. Deltidsplasser faktureres ut fra prosentvis 

størrelse, i tillegg til et administrasjonsgebyr på kr 100.
 

3. Satsene for SFO økes med 6,7 % fra 1. august 2021.
 

4. Pris for elevplasser og andre satser i kulturskolen økes med 2,7 % fra 1. august 2020. Hovedutvalg 
oppvekst og kultur gis fullmakt til å foreta endringer knyttet til søskenmoderasjon innenfor vedtatte 
budsjettrammer.
 

5. Prisene på billetter i Karmøyhallen endres ikke i 2021.
 

6. Hovedutvalg oppvekst- og kultur gis fullmakt til å fastsette gebyrer og betalingssatser for 
biblioteket.
 

7. Egenandeler for hjemmebaserte tjenester settes fra 1. januar 2021 til:
  457 kroner per time (ved inntekt mellom 2-3 G)
  470 kroner per timer (ved inntekt mellom 3-5 G
  563 kroner per time (ved inntekt over 5 G)
Ved inntekt under 2G gjelder egen forskriftsregulert timepris
 

8. Utgiftstaket for egenandeler på hjemmebaserte tjenester settes fra 1. januar 2021 til:
  1422 kroner per måned (ved inntekt mellom 2-3 G)
  2846 kroner per måned (ved inntekt mellom 3-4 G)
  3870 kroner per måned (ved inntekt mellom 4-5 G)
  4781 kroner per måned (ved inntekt over 5 G)
Ved inntekt under 2G gjelder eget forskriftsregulert månedstak.
 

9. Månedsleie for trygghetsalarm settes fra 1. januar 2021 til 314 kroner.
  Egenandel installering/flytting av alarm settes til kr 461.
 

10. Følgende priser for andre abonnementsordninger gjelder fra 1. januar 2021:
  Full kost: 3068 kroner per måned
  Kun middager: 1751 kroner per måned
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  Husholdningsartikler: 203 kroner per måned
  Vask og leie av tøy: 294 kroner per måned
  Matservering dagtilbud/institusjon: 83 kroner
 

11. Institusjonsbaserte tjenester reguleres i henhold til statlige forskrifter, og settes til maksimalnivå.
 

12. Følgende priser gjelder for egenbetaling / håndteringsgebyr korttidshjelpemidler fra 1. januar 2021
   tilkjøring, montering og henting                        317 kr
   egenandel per utlån 3 mnd                               317 kr
   egenandel per utlån 6 mnd                               636 kr
 

13. Vanngebyret settes slik (eksl. mva).
   Abonnementsgebyr                                                                  1533 kr
   Enhetspris per m3                                                                     6,31 kr
   Leie av vannmålere økes med ca. 4 %, se gebyrregulativ.
 

14. Kloakkgebyret settes slik (eksl. mva):
  Abonnementsgebyr                                                                   2218 kr
  Enhetspris per m3                                                                    11,59 kr
 

15. Renovasjonsgebyret settes slik (eksl. mva)
   Årsgebyr boligenheter                                                               2520 kr
   Årsgebyr hytter                                                                          1260 kr
   Fradrag for godkjent hjemmekompostering                              290 kr
 
   Papir 240 liter næring                                                                1285 kr
   Papir 660 liter næring                                                                3535 kr
   Rest 180 liter næring                                                                 3107 kr
   Rest 660 liter næring                                                               11370 kr
                    

16. Tilknytningsgebyr for vann og kloakk settes til hhv. 6600 kroner for vann og 8200 kroner for avløp.
 

17. Priser tilknyttet septiktømming økes med 2,7 prosent.
 

18. Tømmegebyrer i Borgaredalen endres i tråd med vedlagte prisoversikt.
 Priser på avfallsdunker mv. følger av betalingsoversikt i eget vedlegg.
 Rådmannen gis fullmakt til å fastsette avvikende tømmegebyrer ved spesielle tilfeller.
 

19. Stenge-/åpningsgebyr settes til kr 650 eksl. mva.
 

20. Gebyr for avlesning av vannmålere settes til kr 650 eksl. mva.
 

21. Feie- og tilsynsgebyrer settes slikt:
  Tilsyn gass             kr 365
  Tilsyn ovn               kr 365
  Feiing hvert år        kr 466
  Feiing hvert 2. år    kr 234
  Feiing hvert 3. år    kr 155
  Feiing hvert 4. år    kr 116
  Feiing hvert 5. år    kr 91
  Feiing hvert 6. år    kr 77
 

22. Det innføres feie- og tilsynsgebyrer også for fritidseiendommer med fyringsanlegg som ikke har hatt 
feiing og tilsyn tidligere. Det vil komme egen sak om hvordan dette skal løses praktisk og 
gebyrmessig.
 



Side 24 av 52

23. Gebyrer innen areal- og byggesak endres i tråd med vedlagte gebyrregulativ / forslag til lokal 
forskrift for reguleringsplan, bygge- og delesaksbehandling, oppmåling og eierseksjonering, 
landbruk og behandling av gravesøknader i kommunal veg.
 

24. Med virkning fra 1.7.2021:
  

1. Alle leieforhold som har hatt en varighet på mer enn ett år, indeksreguleres.
 

2. Regulering til ”gjengs leie/markedsleie” for alle nye leieforhold og leieforhold der det er 
gått 3 år siden forrige regulering utover indeks.
 

25. Festeavgiften for graver, samt avgift for navnet minnelund, settes til kr. 210 per grav per år.
 

26. Rådmannen gis fullmakt til å indeksregulere leiepriser, eventuelt regulere priser etter 
selvkostprinsippet, som gjelder idretts- og svømmehaller.

27. Det vedtas følgende gebyrer for vigsler i Karmøy kommune: 

· Bosatte i Karmøy kommune: 
· Vigsel i vigselsrom i kontortiden: kr 0.
· Vigsel i vigselsrom utenfor kontortiden*: kr 1585
· Vigsel utenfor vigselsrom i kontortiden*: kr 1060
· Vigsel utenfor vigselsrom og utenfor kontortiden*: kr 2645

 
· Bosatte i andre kommuner: 

· Vigsel i vigselsrom i kontortiden: kr 1060
· Vigsel i vigselsrom utenfor kontortiden*: kr 2645
· Vigsel utenfor vigselsrom i kontortiden*: kr 2120
· Vigsel utenfor vigselsrom og utenfor kontortiden*: kr 3705

* Gjelder unntaksvis og kun etter særskilt avtale med vigsler
 

1. Transport til eller fra arbeids-/aktivitetstilbud og dagsenter:  57 kroner tur/retur.
Det betales for transport uavhengig om en kommer fra eget hjem eller avlastningshjem
Transport er inkludert i egenbetalingssatsen for dagtilbud for eldre.»

§5-4 Bevilgningsoversikter - drift (1A)

Beløp i 1000

Regnskap  
2019

Oppr. 
budsjett 

2020

Øk.plan  
2021

Øk.plan  
2022

Øk.plan  
2023

Øk.plan  
2024

Rammetilskudd -1 148 508 -
1 206 800

-
1 179 500

-
1 182 100

-
1 178 900

-
1 176 800

Inntekts- og formuesskatt -1 149 890 -
1 145 200

-
1 212 500

-
1 200 700

-
1 200 000

-
1 200 800

Eiendomsskatt -140 395 -132 900 -142 015 -137 015 -132 015 -127 015
Andre generelle driftsinntekter -52 933 -43 371 -35 764 -27 295 -26 127 -24 997
Sum generelle driftsinntekter -2 491 726 -

2 528 271
-

2 569 779
-

2 547 110
-

2 537 042
-

2 529 612

Korrigert sum bevilgninger drift, 
netto

2 384 467 2 442 729 2 474 923 2 422 380 2 430 014 2 372 880
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Avskrivinger 105 431 97 624 131 235 131 235 131 235 131 235

Sum netto driftsutgifter 2 489 898 2 540 353 2 606 158 2 553 615 2 561 249 2 504 115
Brutto driftsresultat -1 828 12 082 36 379 6 505 24 207 -25 497

Renteinntekter -18 212 -15 900 -9 000 -11 800 -15 700 -17 100
Utbytter -95 711 -73 800 -78 200 -78 200 -78 200 -78 200
Gevinster og tap på finansielle 
omløpsmidler

-41 173 -21 700 -14 600 -16 700 -19 500 -20 800

Renteutgifter 45 507 52 520 47 190 53 430 60 280 64 810
Avdrag på lån 87 793 89 690 103 800 121 900 131 000 138 600
Netto finansutgifter -21 795 30 810 49 190 68 630 77 880 87 310

Motpost avskrivninger -105 431 -97 624 -131 235 -131 235 -131 235 -131 235

Netto driftsresultat -129 055 -54 732 -45 666 -56 100 -29 148 -69 422

Overføring til investering 53 085 47 873 56 500 57 000 67 000 58 000
Netto avsetninger til eller bruk av 
bundne driftsfond

-3 005 6 859 -10 834 -900 2 148 11 422

Netto avsetninger til eller bruk av 
disposisjonsfond

19 929 0 0 0 -40 000 0

Dekning av tidligere års merforbruk i 
driftsregnskapet

0 0 0 0 0 0

Sum disponeringer eller dekning av 
netto driftsresultat

70 009 54 732 45 666 56 100 29 148 69 422

Fremført til inndekning i senere år 
(merforbruk)

-59 046 0 0 0 0 0

§5-4 Sum bevilgninger drift, netto (1B)

Beløp i 1000

Regnskap  
2019

Oppr. 
budsjett 

2020

Øk.plan 
2021

Øk.plan 
2022

Øk.plan 
2023

Øk.plan 
2024

Administrasjon 148 738 177 865 166 838 164 466 164 855 163 585
Barnehage 375 092 368 684 395 727 382 027 373 527 364 223
Skole 621 930 651 958 626 618 609 246 592 672 585 272
Kultur 52 407 53 123 52 565 52 163 52 163 52 163
Idrett 23 606 20 753 24 688 28 843 24 856 24 856
Livssyn 28 051 28 419 26 413 26 313 26 213 26 213
Helse 106 040 112 341 116 727 117 048 117 668 118 599
Omsorg 869 062 899 656 892 735 902 048 919 347 938 801
Sosial 113 709 117 766 112 945 108 127 107 143 106 308
Barnevern 94 019 97 820 91 840 90 240 88 340 87 040
Forvaltning 13 895 12 705 6 925 6 925 6 934 6 925
Nærmiljø 28 199 27 328 29 253 29 984 29 484 29 484
Bolig -384 3 401 3 687 3 687 2 967 2 967
Næring 14 015 11 654 12 868 12 691 12 607 12 515
Samferdsel 35 355 29 355 41 528 41 456 41 456 41 456
Brann og ulykkesvern 46 112 48 116 48 382 47 898 47 424 46 930
VAR -14 846 -25 690 -13 901 -31 715 -45 624 -53 051
Økonomi -66 625 -88 041 -40 514 -38 732 1 365 -38 749
Sum bevilgninger drift, netto 2 488 378 2 547 212 2 595 324 2 552 715 2 563 397 2 515 537
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Herav:

Avskrivinger 105 431 97 624 131 235 131 235 131 235 131 235
Netto renteutgifter og -inntekter -3 0 0 0 0 0
Netto avsetninger til eller bruk av 
bundne driftsfond

-3 965 6 859 -10 834 -900 2 148 11 422

Netto avsetninger til eller bruk av 
disposisjonsfond

2 448 0 0 0 0 0

Korrigert sum bevilgninger drift, 
netto

2 384 467 2 442 729 2 474 923 2 422 380 2 430 014 2 372 880

§5-5 Bevilgningsoversikter - investering (2A)

Beløp i 1000

Regnskap  
2019

Oppr. 
budsjett 

2020

Øk.plan 
2021

Øk.plan 
2022

Øk.plan 
2023

Øk.plan 
2024

Investeringer i varige driftsmidler 419 117 687 618 1 072 854 595 019 558 517 413 360
Tilskudd til andres investeringer 27 957 3 600 2 000 1 000 0 11 000
Investeringer i aksjer og andeler i 
selskaper

86 079 9 000 8 385 8 000 8 000 8 000

Utlån av egne midler 48 398 0 1 842 1 842 921 0
Avdrag på lån 12 426 0 0 0 0 0
Sum investeringsutgifter 593 978 700 218 1 085 081 605 861 567 438 432 360

Kompensasjon for merverdiavgift -49 189 -72 082 -105 815 -77 859 -70 722 -35 260
Tilskudd fra andre -80 486 -11 011 -31 827 -34 273 -88 263 -4 613
Salg av varige driftsmidler -82 302 -34 500 -48 950 -18 325 -13 525 -4 500
Salg av finansielle anleggsmidler -49 721 0 0 0 0 0
Utdeling fra selskaper 0 0 0 0 0 0
Mottatte avdrag på utlån av egne midler -12 472 0 0 0 0 0
Bruk av lån -303 714 -494 616 -784 697 -379 998 -320 649 -320 487
Sum investeringsinntekter -577 884 -612 209 -971 289 -510 455 -493 159 -364 860

Videreutlån 0 50 000 50 000 50 000 50 000 50 000
Bruk av lån til videreutlån 0 -50 000 -50 000 -50 000 -50 000 -50 000
Avdrag på lån til videreutlån 0 15 000 15 000 15 000 15 000 15 000
Mottatte avdrag på videreutlån 0 -15 000 -15 000 -15 000 -15 000 -15 000
Netto utgifter videreutlån 0 0 0 0 0 0

Overføring fra drift -53 085 -47 873 -56 500 -57 000 -67 000 -58 000
Netto avsetninger til eller bruk av bundne 
investeringsfond

58 0 0 0 0 0

Netto avsetninger til eller bruk av 
ubundet investeringsfond

36 932 -40 136 -57 292 -38 406 -7 279 -9 500

Sum overføring fra drift og netto 
avsetninger

-16 094 -88 009 -113 792 -95 406 -74 279 -67 500

Fremført til inndekning i senere år 
(udekket)

0 0 0 0 0 0

§5-5 Bevilgningsoversikter - investering (2B)

Beløp i 1000
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Regnskap 
2019

Oppr. 
budsjett 

2020

Øk.plan 
2021

Øk.plan 
2022

Øk.plan 
2023

Øk.plan 
2024

Administrasjon

Ikt-investeringer (årsbevilgning) 4 999 6 000 6 000 6 000 6 000 6 000
Mindre oppgraderinger av bygg og anlegg 3 096 0 0 0 0 0
Digitalisering (planprosjekt) 593 5 275 5 670 0 0 0
Energikartlegging 0 2 000 1 300 0 0 0
Kjøp av Hovedgata 52, Kopervik 9 021 0 0 0 0 0
Oppgradering av kommunestyresalen 1 073 0 0 0 0 0
Sum Administrasjon 18 782 19 775 12 970 6 000 6 000 6 000

Barnehage

Vormedal barnehage - universell 
utforming og oppgradering uteareal

0 0 800 0 0 0

Kolnes barnehage - universell utforming 
og oppgradering uteareal

0 0 0 0 600 0

Kontorer Storasund barnehage 161 0 0 0 0 0
Skudenes barnehage - vann/avløpskrav 0 500 500 0 0 0
Avaldsnes barnehage - ombygging/tilbygg 4 842 0 0 0 0 0
Sum Barnehage 5 003 500 1 300 0 600 0

Skole

Skudeneshavn skole - universell 
utforming og oppgradering uteareal

0 0 0 1 200 0 0

Solcellepanel på formålsbygg - pilot 0 0 1 800 0 0 0
Uu og oppgrad. uteareal kopervik skole 575 0 0 0 0 0
Mindre oppgraderinger av bygg og anlegg 2 457 0 0 0 0 0
Stangaland skole 21 687 131 000 166 867 34 465 0 0
Åkra - erverv/infrastruktur/idrettshaller 16 564 0 0 0 0 0
Kontorer Storasund barnehage 1 0 0 0 0 0
Vormedal ungdomsskole - rehab/påbygg 49 359 29 000 0 0 0 0
Teknologitette klasserom 3 539 0 0 0 0 0
Åkra skole - universell utforming og 
oppgradering uteareal

1 177 0 0 0 0 0

Skole Veavågen 0 0 11 500 27 000 174 000 89 000
Park lekeplass åkra etappe 2 7 0 0 0 0 0
Sum Skole 95 366 160 600 180 167 62 665 174 000 89 000

Kultur

Historiske Avaldsnes - ny utstilling 0 0 0 0 5 000 10 000
Nytt kulturhus 0 0 0 500 0 0
Historiske Avaldsnes - driftsbygning og 
parkering

10 0 0 0 0 0

Karmøy kulturhus kontor/rehab 
kulturskole

27 0 0 0 0 0

Mindre oppgraderinger av bygg og anlegg 197 0 0 0 0 0
Ubemannede åpningstider bibliotek 50 0 0 0 0 0
Sum Kultur 283 0 0 500 5 000 10 000

Idrett

Mindre oppgraderinger av bygg og anlegg 1 741 0 0 0 0 0
Stangaland skole 7 145 15 000 16 133 6 380 0 0
Åkra - erverv/infrastruktur/idrettshaller 76 438 1 400 0 0 0 0
Lagerlokaler åkrehamn 538 556 0 0 0 0
Ny idrettshall Vormedal 1 650 35 614 53 464 10 500 0 0
Kjøp av biler og maskiner 0 0 0 1 500 0 0
Sum Idrett 87 512 52 570 69 597 18 380 0 0



Side 28 av 52

Livssyn

Kopervik kirke 113 0 0 0 0 0
Torvastad kirke - bårehus m/fasiliteter 563 0 0 0 0 0
Sum Livssyn 676 400 0 0 0 0

Helse

Beredskapssenter, lege, brann og 
ambulanse

706 59 10 000 14 000 8 962 0

Sum Helse 706 59 10 000 14 000 8 962 0

Omsorg

MO senter 0 0 40 500 0 0 0
Vea sykehjem 5 0 0 0 0 0
Forebyggende tiltak mot legionellasmitte 155 177 0 0 0 0
Mindre oppgraderinger av bygg og anlegg 103 0 0 0 0 0
Vea sykehjem - byggetrinn 2 1 211 66 66 0 0 0
Nye Skudenes bu- og behandling 0 14 000 67 167 50 800 0 0
Digitalisering / pasientsikringsanlegg 4 260 14 504 3 880 4 000 0 0
Nytt produksjonskjøkken 307 0 0 0 0 0
Sum Omsorg 6 042 28 997 111 613 54 800 0 0

Sosial

MO senter 0 0 40 500 0 0 0
Sum Sosial 0 0 40 500 0 0 0

Forvaltning

Oppmålingsmateriell (årsbevilgning) 175 0 250 0 250 0
Sum Forvaltning 175 0 250 0 250 0

Nærmiljø

Lysløype Kolnes-Raglamyr 0 0 0 0 0 3 500
Uu og oppgrad. uteareal kopervik skole 6 0 0 0 0 0
Historiske Avaldsnes - driftsbygning og 
parkering

0 0 12 740 12 250 0 0

Vea sykehjem -5 0 0 0 0 0
Turveier Vea 0 2 931 2 581 0 0 0
Turveier Almannamyr 0 2 400 2 000 0 0 0
Mindre oppgraderinger av bygg og anlegg 296 0 0 0 0 0
Lysløype Åkra 0 0 0 2 000 2 000 0
Vikinggarden - redskapsskjul/grindebygg 444 0 0 0 0 0
Universell utformet sti Bukkøy 69 0 1 779 0 0 0
Park lekeplass åkra etappe 2 1 073 1 000 0 0 0 0
Byutvikling (planprosjekt) 0 3 200 18 500 13 500 4 300 0
Historiske avaldsnes bukkøy - nytt tak på 700 0 0 0 0 0
Sum Nærmiljø 2 583 9 531 37 600 27 750 6 300 3 500

Bolig

Boliger tilpasset vanskeligstilte 2018-2023 
(planprosjekt)

4 699 4 850 9 500 8 000 2 885 0

Stølsmyr - raglamyr sør if 9 0 0 0 0 0
Oppgradering kommunale boliger 
(årsbevilg

4 758 0 0 0 0 0

Ferkingstad bf 90 2 044 3 104 0 0 0
Stemmemyr bf - etappe 3 1 635 3 000 0 0 0 0
Planl.midl.langtidspl. omsorgstun mv 
fastlandet

9 48 823 35 000 0 0 0
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Omsorgsboliger for videresalg 267 16 500 24 233 0 0 0
Tøkjemyr omsorgsboliger vea 47 0 0 0 0 0
Sanering solheimsbrakkene 1 036 0 0 0 0 0
Jovikvn. boligtomt 90 0 0 0 0 0
Amlandsfeltet bf 178 1 000 0 0 0 0
Nye Skudenes bu- og behandling 4 546 3 500 15 787 12 700 0 0
Avaldsnes barnehage - ombygging/tilbygg 150 0 0 0 0 0
Nytt produksjonskjøkken 1 0 0 0 0 0
Sum Bolig 17 516 81 717 87 624 20 700 2 885 0

Næring

Stølsmyr - raglamyr sør if 266 3 895 0 0 0 0
Storamyr if etappe 2 212 2 793 0 0 0 0
Universell utforming (planprosjekt) 126 0 0 0 0 0
Husøy if, tilrettelegging til flere tomte 266 0 0 0 0 0
Husøy if - etappe 15 8 0 0 0 0 0
Bygnes - kommunelageret, 
nedsprengning/ut

14 0 0 0 0 0

Brannstasjon Veavågen 0 5 000 0 0 0 19 500
Sum Næring 892 11 748 0 0 0 19 500

Samferdsel

Parkeringshus Kopervik - rehabilitering 0 0 0 0 0 4 800
Nyanlegg vei og gatelys (årsbevilgning) 1 013 1 000 1 000 0 0 0
Trafikksikkerhetsplan 2018-2021 
(planprosjekt)

5 464 15 509 16 887 0 0 0

Vedlikeholdsmaskiner (årsbevilgning) 894 3 500 3 500 3 500 3 500 3 500
Tostemveg 172 2 710 3 435 0 0 0
Hovedplan vei (planprosjekt) 3 056 4 000 4 000 5 000 5 000 5 000
Gang og sykkelvei, Eidsbakkane - Stølen 0 1 000 0 0 1 000 0
Lagerlokaler åkrehamn 538 556 0 0 0 0
Kjøp av biler til vedlikehold 2019 2 119 0 0 0 0 0
Infrastruktur/utvikling Kolnes 0 0 4 000 100 000 80 000 20 000
Kveitevika kai 1 916 0 0 0 0 0
Overdragelse av anlegg fra andre 45 169 2 543 2 390 1 824 1 620 1 060
Sum Samferdsel 60 341 35 068 35 212 110 324 91 120 34 360

Brann og ulykkesvern

Mindre oppgraderinger av bygg og anlegg 1 461 0 0 0 0 0
Beredskapssenter, lege, brann og 
ambulanse

0 0 32 733 53 000 36 000 0

Skudeneshavn brannstasjon - 
ombygging/tilbygg

0 8 200 3 440 0 0 0

Sum Brann og ulykkesvern 1 461 8 200 36 173 53 000 36 000 0

VAR

Hovedplan avløp 2020-2027  
(planprosjekt)

0 0 100 000 100 000 100 000 100 000

Biler og maskiner VAR (årsbevilgning) 0 0 2 170 800 0 0
Kopervik renseanlegg 0 0 0 0 15 000 15 000
Filterutvidelse brekke vba 2 0 0 0 0 0
Vann og avløpsutbygging Kolnes 116 433 820 0 0 20 000
Kundemottak/garderobebygg 
borgaredalen

245 0 0 0 0 0

Oppgradering uteareal borgaredalen 1 029 0 0 0 0 0
Utskifting 3 varebiler avløp -15 0 0 0 0 0
Ny gjenvinningsstasjon Borgaredalen 0 7 400 27 000 0 0 0
Ny hovedplan avfall (planprosjekt) 984 12 851 19 069 10 500 2 900 1 000
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Anleggsmaskiner - Borgaredalen 2 090 0 2 500 2 100 0 0
Reservevannsforsyning 136 2 293 3 190 0 0 25 000
Nødstrømsagregat Brekke vannbeh. 42 16 900 11 958 0 0 0
Hovedplan avløp 2016-2020 
(planprosjekt)

68 730 121 166 55 836 0 0 0

Hovedplan drikkevann 2020-2027 
(planprosjekt)

17 717 80 900 144 565 75 000 75 000 75 000

Elektriske renovasjonsbiler-tilbringerbil-
ladefasiliteter

0 12 550 25 100 0 0 0

Nye avfallsdunker 0 1 000 33 000 0 0 0
Rensing av sigevann fra deponi 0 5 000 5 000 7 500 7 500 0
Overdragelse av anlegg fra andre 27 225 0 0 0 0 0
Sum VAR 118 301 266 393 430 208 195 900 200 400 236 000

Økonomi

Mindre oppgraderinger av bygg og anlegg 588 9 000 7 700 14 000 15 000 15 000
Beredskapssenter, lege, brann og 
ambulanse

0 60 9 940 15 000 10 000 0

Universell utforming (planprosjekt) 2 739 3 000 2 000 2 000 2 000 0
Basestasjon Feøy 153 0 0 0 0 0
Sum Økonomi 3 479 12 060 19 640 31 000 27 000 15 000

Sum 2B 419 117 687 618 1 072 854 595 019 558 517 413 360

2. Tilskudd til andres investeringer

Beløp i 1000

Regnskap 
2019

Oppr. 
budsjett 

2020

Øk.plan 
2021

Øk.plan 
2022

Øk.plan 
2023

Øk.plan 
2024

 Kirkegård/gravplass - utbedring 2027- 
(planprosjekt)

0 0 0 1 000 0 11 000

Reg uten sted 368 0 0 0 0 0
Utbedring kirkegårder 12 495 0 0 0 0 0
Rehabilitering kirkebygg 0 3 600 2 000 0 0 0
Restaurering avaldsnes kirke 16 600 0 0 0 0 0
Overdragelse av anlegg fra andre -1 844 0 0 0 0 0
Salg av kommunale utleieboliger 338 0 0 0 0 0
Tilskudd til andres investeringer 27 957 3 600 2 000 1 000 0 11 000

3. Investeringer i aksjer og andeler i selskaper

Beløp i 1000

Regnskap 
2019

Oppr. 
budsjett 

2020

Øk.plan 
2021

Øk.plan 
2022

Øk.plan 
2023

Øk.plan 
2024

Egenkapitalinnskudd Rogaland Revisjon IKS 0 0 385 0 0 0
Kjøp av aksjer i ASKI AS 50 0 0 0 0 0
Kjøp av aksjer i Haugaland kraft AS 79 162 0 0 0 0 0
Egenkapitalinnskudd klp 6 867 8 000 8 000 8 000 8 000 8 000
Investeringer i aksjer og andeler i 
selskaper 

86 079 9 000 8 385 8 000 8 000 8 000

4. Utlån av egne midler

Beløp i 1000



Side 31 av 52

Regnskap 
2019

Oppr. 
budsjett 

2020

Øk.plan 
2021

Øk.plan 
2022

Øk.plan 
2023

Øk.plan 
2024

Utlån til Haugaland næringspark 0 0 1 842 1 842 921 0
Formidlingslån husbankmidler 48 398 0 0 0 0 0
Utlån av egne midler 48 398 0 1 842 1 842 921 0

Saksutredning
Sammendrag
Rådmannen fremmer med dette forslag til handlingsprogram 2021-2024 med årsbudsjett og 
økonomiplan. Dokumentet er tilgjengelig som en egen nettside, eller i vedlagte PDF-versjon. 

Bakgrunn for saken
Saken er utarbeidet i henhold til kommunelovens kapittel 14, og tilhørende forskrift om 
økonomiplan, årsbudsjett, årsregnskap og årsberetning for kommuner og fylkeskommuner mv. 
(heretter for enkelthets skyld bare omtalt som «budsjettforskriften»). Handlingsprogrammet med 
årsbudsjett og økonomiplan utgjør også kommuneplanens handlingsdel, jf. kommuneloven § 14-4 og 
plan- og bygningslovens § 11-1.

Formannskapet innstiller til vedtak om økonomiplan og årsbudsjett, og innstilling skal offentliggjøres 
senest 14 dager før innstillingen behandles av kommunestyret, med alle forslag til vedtak som 
foreligger.

Årsbudsjettet er en bindende plan for hvordan kommunens midler skal brukes i budsjettåret. 
Årsbudsjettet skal være inndekt i en driftsdel og en investeringsdel. De økonomiske rammene for 
rådmannens forslag er basert på Karmøy kommunens finansielle måltall. Disse ble vedtatt av 
kommunestyret 18. juni 2018, og skal legges til grunn som handlingsregler i kommunens 
budsjettarbeid.

Kommuneloven setter krav til at kommunestyret en gang i året skal vedta en rullerende økonomiplan 
som skal omfatte minste de fire neste budsjettårene. Økonomiplan og årsbudsjett skal settes opp i 
balanse, og være realistiske, fullstendige og oversiktlige. Økonomiplan og årsbudsjett skal vise 
utviklingen i kommunens økonomi, samt vise de målene og premissene som økonomiplan og 
årsbudsjett bygger på. I tillegg til rådmannens forslag til økonomiplan, vises det til de ulike 
scenariene som er presentert i handlingsprogrammet.

Budsjettvedtaket
Driftsbudsjettet for 2021-2024 er satt opp med sentrale inntekter og utgifter (skatt, rammetilskudd, 
finansposter mv) slik de fremgår av budsjettskjema 1A Bevilgningsoversikter – drift. Denne gir en sum 
til fordeling («Korrigert sum bevilgninger drift, netto») som er fordelt med en netto budsjettramme 
på kommunens 18 tjenesteområder i budsjettskjema 1B Sum bevilgninger drift, netto. 
Budsjettskjema 1A og 1B er satt opp i henhold til kravene i budsjettforskriftens § 5-4. 

For investeringene vedtas det både en samlet ramme per prosjekt, og årlige forventende utgifter og 
investeringer til prosjektet, i tråd med økonomireglement investeringer. Finansiering og 
finanstransaksjoner fremgår av budsjettskjema 2A. Budsjettskjema 2A og 2B er satt opp for å ivareta 
kravene i budsjettforskriftens § 5-5.

https://pub.framsikt.net/2021/karm%C3%B8y/bm-2021-handlingsprogram_2021-2024/
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Budsjettforskriften har også et krav om å gi en oversikt over gjeld og andre vesentlige langsiktige 
forpliktelser i økonomiplanen og årsbudsjettet. Dette kravet er ivaretatt i kapittelet økonomisk 
utvikling i planperioden.  

Handlingsprogrammet inneholder i tillegg en rekke verbalpunkter, et gebyrvedtak, budsjettiltak, 
samt mål, indikatorer og aktiviteter knyttet til kommunens vedtatte målkart. 

Det vises til vedlagte dokument for mer informasjon om de økonomiske vurderingene, og omtale av 
forslag til vedtak og tiltak.

Endringer i rådmannens innstilling

1. Oppgradering av Senteret
Kommunestyret gjorde 19. oktober vedtak om investeringsprosjektet «Oppgradering av Senteret», 
med en total utgiftsramme på 4,5 mill. kroner. 2,5 mill. kroner av utgiftene er lagt inn i budsjettet for 
2020, mens de resterende midlene etter vedtaket skal tas inn i rullering av investeringsbudsjettet. 
Disse kom ikke med i rådmannens forslag som ble publisert 26. oktober. Når kommunestyret har 
vedtatt flerårige prosjekter og godkjent en totalramme for prosjektet må resterende del av 
bevilgningen tas inn i påfølgende års budsjetter i takt med prosjektets fremdrift. Rådmannen foreslår 
derfor følgende tilleggsinnstilling i budsjettet:

2. Transport
Kommunestyret behandlet 21. september saken «Betaling for transport til dag- og aktivitetstilbud» 
(Sak KST 110/20). I saken ble det vedtatt at «det jobbes for at gruppene (eldre og utviklingshemmede) 
harmoniseres i løpet av en treårsperiode med start i 2021». Dette bør presiseres i budsjettvedtaket, 
slik at det ikke er tvil om satsene som vedtas for 2021.  For 2020 er satsene hhv 90 og 41 kroner 
tur/retur. På bakgrunn av vedtak i sak KST 110/20 foreslår rådmannen at satsen for transport til eller 
fra arbeids-/aktivitetstilbud og dagsenter fastsettes til 57 kroner for 2021, med videre opptrapping i 
2022 og harmonisering med satsen for eldre i 2023. Følgende punkt tas inn i gebyrregulativet:

Nytt punkt 27: 
Transport til eller fra arbeids-/aktivitetstilbud og dagsenter: 57 kroner tur/retur.
Det betales for transport uavhengig om en kommer fra eget hjem eller avlastningshjem
Transport er inkludert i egenbetalingssatsen for dagtilbud for eldre. 

3. Håndtering av merutgifter og mindreinntekter på grunn av korona
Ved fremleggelsen av budsjettet orienterte rådmannen om at det fortsatt var uklart hvordan 
håndtering av koronakonsekvenser ville bli i 2021. Dette skyldes at regjeringen ikke la frem dette i 
forbindelse med statsbudsjettet, men ville komme med et eget tilleggsnummer til statsbudsjettet i 
løpet av november. Rådmannens forslag til budsjett inneholdt derfor ikke utgifter knyttet til korona, 
og heller ikke inntektene for å dekke dette, men ville komme tilbake til dette når tilleggsnummeret 
fra regjeringen var kjent.

Dette tilleggsnummeret ble lagt frem 10. november. Regjeringen skriver i tilleggsnummeret at 
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«bevilgningsforslag i denne proposisjonen (...) skal kompensere for kommunesektorens merutgifter 
og mindreinntekter i forbindelse med pandemien for 1. halvår 2021». Regjeringen skriver også at det 
er ekstra viktig å opprettholde et så tilnærmet normalt tilbud som mulig i barnehage, skole og andre 
tjenester til barn og unge.

Forslag om å etablere en egen koronaavsetning, etter samme modell som i 2020.
Hovedgrepet til regjeringen er å bevilge 4,7 mrd. kroner mer i rammetilskudd til kommunene. Dette 
utgjør 34,6 mill. kroner for Karmøy kommune. Det vil være usikkert hvor i tjenestene merutgiftene 
knyttet til Korona vil komme, og hvor store utgiftene vil bli. Det er derfor lite realistisk å foreslå en 
fordeling av midlene i forkant. Rådmannen foreslår derfor at de økonomiske konsekvensene knyttet 
til koronapandemien håndteres på samme måte som i 2020. Her ble de økonomiske virkemidlene for 
å håndtere denne type økonomiske konsekvenser avsatt i en egen «koronaavsetning», hvor 
rådmannen får fullmakt til å disponere disse fortløpende til å dekke behov som oppstår som følge av 
koronapandemien. På denne måten ønsker rådmannen å sikre at tjenestetilbudet opprettholdes i 
størst mulig grad uavhengig av hvordan koronapandemien utvikler seg. I tillegg settes noe av midlene 
av spesifikt til å følge opp særlige strategier for å sikre et mest mulig normalt tilbud til barn og unge 
så lenge pandemisituasjonen vedvarer. Rådmannen vil rapportere om bruken på samme måte som 
det er gjort i egne tertialrapporter i 2020.

Rådmannen vil understreke at dette er midlertidige midler for å kompensere for merutgifter og 
merarbeid i pandemisituasjonen, og ikke midler som gir økt budsjettmessig handlingsrom i en 
normalsituasjon. 

Det økte rammetilskuddet skal også styrke kommunenes muligheter til å kontroll med etterlevelse av 
reglene for smittevern i tilknytning til arrangementet, serveringssteder og arbeidstakere. Dette er 
knyttet til den nye covid-19 forskriften, som også sier at kommunen skal føre tilsyn med at alle 
virksomheter i kommunen følger smittevernloven. I Karmøy er dette organisert slik: For 
serveringsteder med skjenking gjennomføres kontroll av interkommunalt kjøpt skjenkekontroll som 
har fått tilleggsoppgave å føre tilsyn på smittevern på steder med skjenkebevilgning. For øvrige 
virksomheter i Karmøy vil personell fra koronateamet i Karmøy gjennomføre tilsyn.

Regjeringen presiserer at det fortsatt er usikkerhet om tallene, hvor blant annet utviklingen i 
smittetrykk er en viktig faktor. Det er derfor også foreslått en ekstra bevilgning på 1,5 mrd. kroner i 
såkalte «skjønnsmidler», og disse midlene vil bli fordelt til kommuner hvor behovet er størst som 
følge av lokale smitteutbrudd. Behovet for ytterligere tilleggsbevilgninger vil bli vurdert i forbindelse 
med revidert nasjonalbudsjett 2021.

Strategier for å opprettholde tjenestetilbudet til barn og unge
Av det økte tilskuddet som skal gå til å dekke merutgifter, foreslår rådmannen at en del settes av til 
spesifikke tjenesteområder for sette virksomhetene i stand til å gi et mest mulig normalt 
tjenestetilbud til tross for den ekstraordinære situasjonen de står i.

· Rådmannen ønsker å sette av midler til å sikre en kontinuerlig drift av tjenestene innenfor 
skoler og barnehager, og det foreslås en bevilgning på 6 mill. kroner til de kommunale 
skolene og 4 mill. kroner til barnehagene, både kommunale og private. Disse midlene til 
koronatiltak vil bli benyttet etter dialog med virksomhetsledere og de tillitsvalgte. 

Midlene er ikke faste driftsmidler, men er tiltenkt brukt for å ivareta en mest mulig normal 
drift av tjenestene i disse sektorene i en krevende tid med pandemi frem mot sommeren 
2021. Midlene er ikke tenkt brukt for å kompensere for kuttene som er lagt inn i 
rådmannens budsjett for 2021, som i stor grad vil få virkning i disse sektorene fra nytt 
barnehage-/skoleår høsten 2021. 

· Det legges 0,8 mill. kroner til helsestasjons- og skolehelsetjenesten. Våren og sommeren 
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2020 ble det benyttet ressurser fra helsestasjons- og skolehelsetjenestene for å ivareta 
akutte behov til koronaarbeid. Flere ansatte fra tjenesten har fortsatt arbeid i koronateam, 
og det er tilsatt vikarer og ekstraressurser for å innhente konsultasjoner, vaksiner og 
oppfølging innen helsestasjons- og skolehelsetjenesten. Midlene gir rom for to årsverk 
ekstrabemanning innen disse tjenestene frem til sommeren 2021. 

· I tillegg er det allerede foreslått lagt inn vel 0,7 mill. kroner i rådmannens forslag til å styrke 
aktivitet og avlastning. Dette var basert på midler som lå i Statsbudsjettet, og som kommer 
i tillegg til midlene som omtales her. Midlene skal brukes til å opprettholde tilbud til barn 
og unge i avlastning der smittetiltak innebærer behov for ekstra lokasjoner og ressurser. 

Den samlede ressursbruken her vil avhenge av omfanget og varigheten til smittesituasjonen. 

Andre tilskuddsmidler
Det er også flere tilskuddsordningen på ulike områder knyttet til koronaoppfølgingen. Rådmannen vil 
følge med på disse, og søke om ekstra midler der dette er mulig. 

Bosetting av flyktninger
Etter at rådmannen la frem budsjettet 26. oktober, har kommunen fått anmodning om å bosette et 
høyere antall flyktninger enn det som ble lagt til grunn til rådmannens budsjettforslag. Det vil derfor 
komme en egen sak om dette, via hovedutvalgene og deretter i formannskapet og kommunestyret 
14. desember. Saken vil endre på noen av tallene i rådmannens budsjettforslag, og rådmannen gjør 
oppmerksom på at vedtaket i den saken må innarbeides i kommunestyrets budsjettvedtak. 

Rådmannens konklusjon

Rådmannen viser til vedlagte budsjettforslag, og foreslås at den legges til grunn med følgende 
endringer:

1. Endringer i investeringsbudsjettet som følge av vedtak om oppgradering av senteret:

2. Nytt punkt i gebyrregulativet (nr. 27): 
«Transport til eller fra arbeids-/aktivitetstilbud og dagsenter: 57 kroner tur/retur.

Det betales for transport uavhengig om en kommer fra eget hjem eller avlastningshjem
Transport er inkludert i egenbetalingssatsen for dagtilbud for eldre.»

3. Endringer i driftsbudsjettet knyttet til håndtering av budsjettkonsekvenser av 
koronapandemien:
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Nytt verbalpunkt (nr. 22): «Rådmannen gis fullmakt til å disponere avsetning til 
koronaeffekter. Bruk av midlene skal dokumenteres, og det skal rapporteres til 
kommunestyret om bruk av midlene i forbindelse med tertialrapportene.» 

Vedlegg:
Handlingsprogram 2021-2024 Rådmannens forslag
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Saksnr. Utval Møtedato
144/20 Formannskapet 30.11.2020

Kommunestyret

Endring av vedtekter for det interkommunale samarbeidet mot akutt forurensning- IUA

Rådmannens forslag til vedtak:

Saksutredning
Bakgrunn for saken

Den interkommunale beredskapen mot akutt forurensning er på landsbasis delt inn i 32 
interkommunale samarbeidsutvalg. Disse benevnes med forkortelsen IUA i tillegg til en 
geografisk referanse. Inndeling av regionene er bestemt av Miljødirektoratet, som vedlegg til 
forurensningsforskriftens kapittel 18A.

Miljødirektoratet har fastsatt følgende kommuner som IUA- deltakere i vårt område: 
Bokn, Bømlo, Etne, Fitjar, Haugesund, Karmøy, Kvinnherad, Sauda, Stord, Suldal, Sveio, 
Tysnes, Tysvær, Ullensvang, Utsira, og Vindafjord. Formell betegnelse er IUA Haugesund 
region.

Gjennom § 43 i forurensningsloven er kommunens myndighet delegert til IUA. Delegasjonen 
fritar ikke kommunen fra det selvstendige ansvaret for å ha egen beredskap for akutt 
forurensning av mindre omfang  i egen kommune.

Formålet med IUA- samarbeidet er å etablere en beredskap mot akutt forurensning med en 
alvorlighetsgrad som overstiger det den kommunale beredskapen kan håndtere alene. 
Ansvarsområdet for å iverksette aksjoner er inndelt i følgende 4 nivåer ut fra omfang, 
ressursbehov og kompleksitet:

· Statlig aksjon i regi av Kystverket
· IUA- aksjon
· Kommunal aksjon
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· Privat aksjon (Mindre aksjon som  ivaretas av bedrift/forurenser) 

I vår region har en hatt flere større og krevende aksjoner med forurensning etter oljeutslipp, 
som følge av skipsforlis, der Kystverket og IUA har spilt hovedrollen i et konstruktivt 
samarbeid. Kjemikalie- og diesellekkasjer fra tankanlegg/ tankbiler med mer er også 
eksempler på ulike typer akutt forurensning der IUA har aksjonert.

Samarbeidet er forankret gjennom vedtektene til IUA og deltagende kommuner har godkjent 
nåværende vedtekter i 1997 og 2013. Sistnevnte årstall for godkjenning var knyttet opp mot 
en utvidelse av IUA med flere deltakerkommuner, som følge av at IUA Hardanger ble lagt 
ned. 

Vedtektene fastslår at Haugesund kommune er vertskommune. Gjeldende vedtekter 
vedlegges saken til orientering, samtidig som sakens hovedinnhold omfatter begrunnet 
forslag til nye vedtekter- kfr. vedlegg 1. 

Sekretariatsfunksjoner

IUA Haugesund region har inngått en avtale med Karmsund Havn IKS om drift av 
sekretariatsfunksjoner. Dette omfatter blant annet følgende oppgaver:

· budsjettarbeid og økonomisk oppfølging ved aksjoner
· saksbehandling og organisering av møtevirksomhet
· organisering av beredskapsøvelser og kompetanseoppbygging for 

deltakerkommunene, inklusive egen årskonferanse
· oppdatering av beredskapsplaner
· samhandling med Kystverket og NOFO- Norsk Oljevernforening For Operatørselskap 

IUA sin aksjonssentral er plassert i Karmsund Havn IKS sine lokaler med egen leieavtale 
knyttet til dette.  Aksjonssentralen bemannes med IUA sine styrerepresentanter og 
sekretariatet ved beredskapsøvelser og aksjoner. Avhengig av alvorlighetsgrad trekkes også 
andre beredskapsaktører inn, som for eksempel politimyndighet og representanter fra 
fylkesmannen og Kystverket.

Karmsund Havn har sendt skriftlig oppsigelse av sekretariattjenestene med kopi til alle 
deltagende kommuner, datert 20/11-2019. Her framgår det at drift av sekretariatet avsluttes 
fra Karmsund Havn IKS sin side fra og med 01/01-2021. Det er imidlertid signalisert mulighet 
for en smidig tidsramme for avslutning hvis det blir behov for dette. Avtale om utleie av 
beredskapssentral og utstyr i Karmsund Havn IKS sine lokaler er ikke sagt opp.

Gjeldende vedtekter fastslår at årsmøtet er beredskapsorganets øverste myndighet og det er 
nedsatt et arbeidsutvalg til utredningsoppgaver, planlegging og budsjettering med mer. 
Arbeidsutvalget har i realiteten funksjon som IUA sitt styre og har vurdert følgene av denne 
oppsigelsen, med sikte på å etablere et nytt sekretariat. Foreliggende saksutredning tar 
utgangspunkt i denne prosessen i arbeidsutvalget/styret.

Med få unntak har IUA- distriktene i Norge nå inngått sekretariatavtale med lokale brann- og 
redningsvesen. Dette er en endring fra det som tidligere var vanlig, der ulike havnevesen 
ivaretok denne funksjonen. Det kan ha flere begrunnelser, men et par sentrale punkt vil 
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være:

· IUA har fått en utvidet rolle og ansvar knyttet til landbasert akutt forurensning og 
ikke kun oljeutslipp til kyst- og havområder, som var dominerende tidligere.

· Kommunale brann- og redningsvesen er blitt styrket med økt kompetanse og større 
enheter i store deler av landet.  

Det er undersøkt hvilke aktuelle parter som finnes i vårt distrikt for å overta 
sekretariatsfunksjonen etter Karmsund Havn IKS sin oppsigelse. Partene som har vist sin 
interesse for å inngå en avtale med styret i IUA Haugesund for videre drift av sekretariatet 
er:

· Haugesund brannvesen 
· Haugaland Brann og redning IKS

Arbeidsutvalget/ styret i IUA Haugesund region er godt kjent med begge organisasjonene og 
kapasitetene de kan tilby for å løse sekretariatsfunksjonen.

Endring av vedtekter

For å kunne inngå en ny avtale om sekretariattjenester må organisasjonens vedtekter 
endres. IUA Haugesund region er i dag organisert etter kommuneloven av 1992. 

Siden avtale om drift av sekretariat utløser krav om en vedtektsendring har arbeidsutvalget/ 
styret også sett på organisasjonsformen til IUA, som er beskrevet i vedtektene. I foreslått 
løsning er det tatt hensyn til de muligheter ny kommunelov av 2018 legger til grunn. Det 
anbefales ut fra dette valg av «administrativ vertskommune samarbeid», jf. kommuneloven 
§20-2.

I sammenheng med vedtektsendringen er det også foreslått andre oppdateringer, slik at en 
sikrer deltagelse og involvering fra hele regionen og en klarere grenseoppgang mellom 
styrende organer som årsmøte og styre. 

Vurdering
IUA Haugesund region er i dag organisert som et organisasjonsledd i Haugesund kommune 
og denne kommunen har i en årrekke vært vertskommune for IUA- samarbeidet i regionen. 

Vertskommunen er økonomisk ansvarlig ved aksjoner i regionen på vegne av IUA, og har 
etablert systemer i sin administrasjon for videre oppfølging. 

I Haugesund er det etablert et betydelig lager av IUA sitt oljevernutstyr, som står til 
deltagende kommuners disposisjon ved større hendelser. Basert på økonomiske avtaler med 
IUA er det kjøpt inn spesielt utstyr som beredskapsbil for kjemikalievern og transportable 
utstyrscontainere med mer. Alt dette er lokalisert i Haugesund kommunes lokaler på Årabrot 
eller på brannstasjonen.

Det er, som tidligere omtalt, svært få IUA-er som ikke har inngått avtale med brann- og 
redningsvesen for drift av sekretariatet. Det som særpreger situasjonen i vårt område er at 
det er to aktuelle brann- og redningsvesen, som kan være aktuelle. Det må derfor foretas et 
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valg mellom disse, samtidig som en sikrer at begge aktører får sentrale roller i framtidig 
organisering.

Arbeidsutvalget/styret i IUA Haugesund region har ut fra Haugesund kommunes sterke 
involvering i IUA, slik det er omtalt ovenfor, funnet det mest hensiktsmessig å anbefale at 
Haugesund brannvesen overtar sekretariatsfunksjonen. 

Arbeidsutvalget/styret i IUA har også foreslått at ny styreleder i IUA kommer fra 
sekretariatet, slik at man kan sikre en effektiv drift av både sekretariatet og styret. Øvrige 
styremedlemmer og nestleder oppnevnes slik at det sikres en bred sammenslutning av 
representanter fra deltakerkommunene og Haugaland Brann og Redning IKS. I forslag til 
vedtekter foreslås at brannsjefen i Haugaland brann og redning IKS blir nestleder i styret-      
kfr. § 8.

Rådmannens konklusjon

Rådmannen slutter seg til forslag fra Arbeidsutvalget/styret i IUA Haugesund region og 
anbefaler at det gis tilslutning til nye vedtekter. Dette medfører blant annet at det inngås 
avtale med Haugesund kommune for videre drift av sekretariatsfunksjonen. Det foreslås en 
endring av årsmøtet og styrets sammensetning og en tydeliggjøring av roller og mandat.
Rådmannen legger til grunn at alle deltagende kommuner må behandle foreslått 
vedtektsendring i politisk organ.  

Fra arbeidsutvalget/ styret i IUA er det foreslått en ordlyd i forslag til vedtak, som kan sikre 
en entydig behandling i deltakerkommunene og gi rammer for en effektiv oppfølging av 
saken. Rådmannen legger denne vedtaksformuleringen til grunn for innstillingen.

Med bakgrunn i dette inviteres kommunestyret til å vedta forslag til nye vedtekter som 
følger som vedlegg 1 til saksutredningen.

Vedlegg:

· Forslag til nye vedtekter for IUA Haugesund region
· Gjeldende vedtekter for IUA Haugesund region
· Karmsund Havn IKS - oppsigelse av sekretariatsfunksjon for  IUA 

Vedlegg:
IUA vedtekter2020
IUA Gjeldende vedtekt1A
IUA gjeldendevedtekt2
IUA Haugesundoppsigelse
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Dato:
30.10.2020
Arkivsak-ID.:
20/26649
JournalpostID:
20/52000

Sakshandsamar: Siv Elisabeth Røksund Lie

Kommunedirektør/rådmann: 

 

Saksnr. Utval Møtedato
153/20 Kommunestyret 16.11.2020
145/20 Formannskapet 30.11.2020

Møteplan for kommunestyret og formannskapet 2021

Kommunestyret 16.11.2020:

Behandling:
Endringsforslag 2.kulepunkt, foreslått av Odd Magne Brandt Hansen, SV-Sosialistisk Vensteparti
«Møtene holdes om mulig mellom kl.18-22 i kommunestyresalen. Som en prøveordning skal inntil 2 
møter holdes på dagtid. Prøveordningen evalueres før ny møteplan vedtas.»

For å imøtekomme infensjonen fra Hansen (SV), foreslo ordfører at siste møte før sommeren bør 
starte kl. 12.

Votering:
Møtedatoer enstemmig vedtatt.

Det ble deretter votert over forslag fremsatt av Hansen (SV).
Forslag fra Hansen (SV) fikk 17 stemmer, (AP 3, FRP 1, H 2, KL 1, KRF 2, MDG 2, SP 3, SV 2, V 1), og 
falt.

KST- 153/20 Vedtak:
Kommunestyret vedtar følgende møtedatoer for 2021:
8.februar
22. mars
10. mai
21. juni
20. sept
18. okt
15. nov
13. des
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Saksutredning

Møteplanen for kommunestyret har de siste årene blitt fastsatt etter følgende prinsipp: 

· Antall møter og møtedatoer tilstrebes å være lik hvert år. 
· Møtene holdes kl. 18.00, i kommunestyresalen. 
· Det er i størst mulig grad tatt hensyn til møter i fylkesting, fylkesutvalg og 

samferdselsutvalget i fylket og skoleferier. 
· Normalt holdes det to formannskapsmøter før hvert kommunestyremøte, med opphold 

uka før (av hensyn til partienes gruppemøter). 
· Møtene har fortrinnsvis blitt avholdt på mandager. 
· Kommunestyret vedtar sin møteplan selv. Oppsettet for møter i kommunestyret bør likevel 

ses i sammenheng med møtedatoer for formannskapet. 

Møteplanen for formannskapet har de siste årene blitt fastsatt etter følgende prinsipp: 

· Møtene holdes én fast dag kl. 16.00, i formannskapssalen. 
· Normalt holdes det to formannskapsmøter før hvert kommunestyremøte, med opphold 

uka før (av hensyn til partienes gruppemøter). 
· Det er i størst mulig grad tatt hensyn til møter i fylkesting, fylkesutvalg og 

samferdselsutvalget i fylket og skoleferier. 
· Antall møter og møtedatoer tilstrebes å være lik hvert år. 
· I 2015 - 2020 har møtene i formannskapet blitt avholdt på mandager. 

Etter at kommunestyret har vedtatt sin møteplan kan møteplan for øvrige utvalg fastsettes.

Vedlegg:
Møteplan 2021 - KST FSK og hovedutvalg
Norsk kalender 2021 - møter i FSK og KST
Fylkestingets møteplan 2021
Skolerute for skoleåret 2020-2021 - Rogaland fylkeskommune
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Dato:
14.09.2020
Arkivsak-ID.:
20/25092
JournalpostID:
20/45222

Sakshandsamar: Liv Gøril Johannessen

Kommunedirektør/rådmann: 

 

Saksnr. Utval Møtedato
146/20 Formannskapet 30.11.2020

Kommunestyret

Søknad om fritak

Rådmannens forslag til vedtak:
Karmøy kommunestyre avslår søknaden fra Karmsund Havn IKS om fritak for eiendomsskatt for 
eiendommen gnr. 86, bnr. 248, Husøy.  Søknaden avslås etter eiendomsskatteloven § 7 bokstav a.

Saksframstilling
1. Bakgrunn

Sakkyndig takstnemnd vedtok den 14.1.2020 eiendomsskattetakst for eiendommen gnr. 86, bnr. 248 
basert på verdivurdering utarbeidet av takseringsfirma. For eiendommen ble det vedtatt en 
eiendomsskattetakst på kr 100 000 000,- med virkning f.o.m. 1.1.2020. Årlig utskrevet eiendomsskatt 
utgjør kr 700 000,-.

Eiendomsskattekontoret har i brev datert 17.3.2020 mottatt søknad fra Karmsund Havn IKS om fritak 
for eiendomsskatt for eiendommen gnr. 86, bnr. 248, Husøy. 

· Søknaden

1. Anførsler i søknaden

Karmsund Havn IKS ber om fritak for plikt til å betale eiendomsskatt på gnr. 86, bnr. 248 på bakgrunn 
eigedomsskattelova § 7 første ledd bokstav a.

Konsekvensen av et eventuelt fritak er at Karmsund Havn IKS ikke blir pålagt å betale eiendomsskatt 
for gnr. 86, bnr. 248, pålydende kr 700 000.

Karmsund Havn IKS ber om at saken om fritak fra eiendomsskatt forelegges kommunestyret for 
politisk behandling.

1. Anførsler i søknaden
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Det fremgår av eiendomsskatteloven § 7 bokstav a at eiendom tilhørende stiftelser eller institusjoner 
kan fritas for eiendomsskatt. Søker anfører at Karmsund Havn IKS hverken er en stiftelse eller 
institusjon, men at lovteksten må tolkes utvidende, og viser til brev fra Finansdepartementet av 12. 
juni 2003 der det uttales at alle typer juridiske personer hvor ingen har direkte eierinteresser 
omfattes.  Det anføres at selvstendige havnevirksomheter dermed vil kunne omfattes av 
fritaksbestemmelsen.

Søker viser til vilkåret om at virksomheten må «gagne» en kommune, et fylke eller Staten. Det vises 
videre til Finansdepartementets uttalelse om at dette må avgjøres på bakgrunn av en konkret 
helhetsvurdering, og at viktige momenter i vurderingen vil være hvorvidt Karmsund Havn IKS:

· Utfører oppgaver som ellers måtte være ivaretatt av det offentlige
· Har som formål å gå med overskudd
· Deler ut utbytte til sine medlemmer
· Finansieringen av selskapet

En rettesnor i vurderingen er hensynet til konkurransenøytralitet, og at det ikke gis fritak til 
organisasjoner som etter skatteloven har «erverv til formål».

Søker viser videre til Karmsund Havn IKS selskapsvedtekter § 3, hvor formålet er «effektiv og sikker 
forvaltning av havnevirksomhet på vegne av de kommuner som er deltakere, jf. selskapsavtalen § 4, 
og ivaretar disse kommuners oppgaver, rettigheter og forpliktelser i samsvar med den til enhver tid 
gjeldende havne- og farvannslovgivning».

Karmsund Havn IKS er delegert myndighet fra eierkommunene etter havne- og farvannsloven § 4, og 
utfører alle oppgaver i forbindelse med havnedrift. Det anføres på denne bakgrunn at selskapet 
utfører oppgaver som ellers måtte vært ivaretatt av det offentlige, og anses derfor ikke å ha erverv 
som formål.

Det anføres videre at Karmsund Havn IKS ikke har som formål å gå med overskudd, og at selskapet 
ikke deler ut utbytte til sine medlemmer per i dag.

Det ligger innenfor kommunens frie skjønn hvorvidt fritak skal gis og i hvilket omfang fritak skal gis 
innenfor lovens alternativer. Det foreligger også et svært begrenset rettskildemateriell knyttet til 
bestemmelsen.

Søker mener at selskapet tar sikte på å gagne kommunen, og at selskapet derfor bør fritas for 
eiendomsskatt.

Vedlegg 1: Søknad om fritak for eiendomsskatt

3. Fakta
2. Utdrag fra matrikkelen

Eiendommen gnr. 86, bnr. 248 er etablert 9.11.2018. Eiendommen er ubebygd og har et beregnet 
areal på 51 698 m2. Hjemmelsinnehaver for eiendommen er Karmsund Havn IKS.

Vedlegg 2: Opplysninger fra matrikkelen

     3.2 Utdrag fra brønnøysundregistrene
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· Karmsund Havn IKS er stiftet 1.1.1992, og er registrert som et interkommunalt selskap.

· Selskapets forretningsadresse er Garpaskjærvegen 2, 5527 Haugesund.

· Selskapets formål er effektiv og sikker forvaltning av havnevirksomhet på vegne av de 
kommuner som er deltakere, jf selskapsavtalen § 4, og ivaretar kommuners oppgaver, 
rettigheter og forpliktelser i samsvar med den til enhver tid gjeldende havne- og 
farvannslovgivning.

· Selskapet skal arbeide for samtidsrettet og konkurransedyktig utvikling av 
sjøtransportsystemet for personer og gods, tilrettelegge for sjøbasert næringsutvikling, 
herunder naturlig tilhørende eiendomsutvikling, og tilrettelegge for synergier med 
landbasert næringsutvikling.

· Virksomhet/art/bransje: Offentlig havnedrift etter lov om havner og farvann, utleie av 
haller og utearealer, utleie av patrulje/vaktbåter, salg av vann og strøm til skipsbruk.

· Næringkode: Drift av havne- og kaianlegg.

· Sektorkode: Kommunale foretak med ubegrenset ansvar.

· Deltakere med delt ansvar: Karmøy kommune, Haugesund kommune, Bømlo kommune, 
Bokn kommune, Sveio kommune og Tysvær kommune.

Vedlegg 3: Utskrift av nøkkelopplysninger fra enhetsregisteret
· Rettskilder

1. Rådmannens vurdering av søknad om fritak

I tråd med eiendomsskatteloven § 3 a) har Karmøy kommunestyre vedtatt at det skal skrives ut 
eiendomsskatt på «faste eigedomar i heile kommunen». Fritak for eiendomsskatt må derfor ha 
særskilt hjemmel.

Eiendomsskatteloven § 5 opplister en rekke eiendommer som skal ha fritak. Detter er blant annet 
kirker, landbrukseiendommer og eiendommer eid av stat og kommune.

Utover de obligatoriske fritakene i eiendomsskatteloven § 5, er kommunen, med hjemmel i 
eiendomsskatteloven § 7, gitt mulighet til å frita visse eiendommer helt eller delvis fra 
eiendomsskatt. Dette gjelder følgende eiendommer:

a) Eigedom åt stiftingar eller institusjonar som tek sikte på å gagna ein kommune, eit fylke eller 
staten. 
b) Bygning som har historisk verde. 
c) Bygning som heilt eller i nokon mon vert nytta til husvære. Fritaket kan gjelda i opptil 20 år frå 
den tida bygningen vart ferdig. Formannskapet eller utval som er nemnt i kommuneloven § 5-7, 

https://min.rettsdata.no/
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kan få fullmakt til å avgjera einskildsaker om skattefritak.
d) Bygning og grunn i visse luter av kommunen. 
e) Fritidsbustader.

For årene 2015-2020 har kommunestyret blant annet vedtatt å frita eiendomsskatt for eiendommer 
som eies av «stiftingar eller institusjonar som tek sikte på å gagna ein kommune, eit fylke eller 
staten», jfr. esktl. § 7 a).

Det følger av kommunestyrets frie skjønn å vurdere hvem som faller inn under bestemmelsen. Det 
skal imidlertid foreligge saklig grunn hvis like typer eiendommer forskjellsbehandles.

1. Rådmannens vurdering av søknad om fritak

Utgangspunktet for vurderingen er eiendomsskatteloven § 7 a).
For å frita eiendomsskatt for eiendommer som eies «åt stiftingar eller institusjonar som tek sikte på å 
gagna ein kommune, eit fylke eller staten», oppstiller loven tre krav:

· Krav til «stiftingar eller institusjonar»
· Krav om direkte eierskap
· Krav til virksomheten

I Norsk Lovkommentar til § 7 a framgår det at Finansdepartementet «har antatt at foretak av 
privatøkonomisk natur ikke kan fritas med hjemmel i bestemmelsen (Utv. 1979 s. 174). 
Finansdepartementet har i brev 12. juni 2003 imidlertid antatt at alle typer juridiske personer hvor 
ingen har direkte eierinteresse, herunder foreninger, kan fritas. Videre uttalte departementet at 
spørsmålet om hva som skal anses som en slik virksomhet må baseres på en konkret 
helhetsvurdering. Ved denne vurderingen må en blant annet se hen til om stiftelsen/institusjonen 
utfører oppgaver som ellers måtte ivaretas av det offentlige, om stiftelsen/institusjonen har til for 
formål å gå med overskudd, om stiftelsen/institusjonen deler ut utbytte til sine medlemmer og 
finansieringen av stiftelsen/institusjonen. Finansdepartementet uttalte også at fysiske personer, 
enkeltmannsforetak og ansvarlige selskaper med fysiske personer som deltakere ikke kan regnes som 
«stiftingar eller institusjonar». I brev av 5. september 1996 har Finansdepartementet antatt at en 
bedrift for yrkesvalghemmede uten erverv til formål kunne fritas. Det uttales videre at 
fylkeskommunale eiendommer som videregående skoler og sykehus må også kunne fritas etter 
bestemmelsen».

1. Vurdering - Stiftelse eller institusjon

Lovens ordlyd er klar på at eier av eiendommen det søkes fritak for, må være en stiftelse eller 
institusjon, jfr. eiendomsskatteloven § 7 a).

Skattyter anfører i søknaden at Karmsund Havn IKS hverken er en stiftelse eller institusjon, men at 
vilkåret tolkes utvidende, og viser til brev fra Finansdepartementet av 12. juni 2003, der det uttales 
at alle typer juridiske personer hvor ingen har direkte eierinteresser omfattes. På dette grunnlag vil 
selvstendige havnevirksomheter kunne omfattes av fritaksbestemmelsen.
 
Begrepet stiftelse defineres i stiftelsesloven § 2 som en «formuesverdi som ved testament, gave eller 
annen rettslig disposisjon selvstendig er stilt til rådighet for et bestemt formål av ideell, humanitær, 
kulturell, sosial, utdanningsmessig, økonomisk eller annen art».

Begrepet institusjon er ikke et særlig innarbeidet eller presist juridisk begrep. Finansdepartementet 
uttaler i Utv. 2003 s. 1190 at begrepet omfatter alle juridiske personer hvor ingen har direkte 
eierinteresser, herunder foreninger. Aksjeselskaper er også omfattet, så lenge de øvrige vilkår er til 
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stede, jf. svar fra Finansministeren på spørsmål i spørretimen den 30. februar 2008. Begrepet 
institusjon omfatter imidlertid ikke fysiske personer, enkeltpersonforetak og ansvarlige selskaper 
med fysiske personer som deltakere, jf. brev fra Finansdepartementet av 12. juni 2003.

I vurderingen av kravet til stiftelse eller institusjon legges det blant annet vekt på om virksomheten 
har til formål å gå med overskudd, om virksomheten deler ut utbytte, og hvordan virksomheten er 
finansiert. Etter tolkning av Finansdepartementets uttalelse avgrenses begrepet mot ideelle 
virksomheter uten «erverv til formål».

Det framgår av opplysninger fra Brønnøysundregistrene at Karmsund Havn er registrert som et 
interkommunalt selskap som eies i fellesskap av flere kommuner. Interkommunale selskaper 
finansieres ved bl.a. innskutt kapital fra eierne. I motsetning til ideelle virksomheter hvor hele 
formuesandelen ved opphør blir tilgodesett formålet, vil en eventuell formuesandel fra 
havnevirksomheten tilfalle selskapets eiere, jfr. IKS loven og havne- og farvannsloven § 32.

I vurderingen om Karmsund Havn IKS kan anses som en stiftelse eller institusjon anføres det at 
selskapet ikke deler ut utbytte til sine medlemmer per i dag. For utdeling av utbytte gjelder de 
alminnelige selskapsrettslige skrankene etter IKS loven i tillegg til de særlige reglene som følger av 
havne- og farvannsloven (Lov-2019-06-21-70 trådt i kraft 1.1.2020). Etter § 32 tredje og fjerde ledd 
kan det bare deles ut verdier fra havnevirksomheten dersom det er «avsatt tilstrekkelige midler til 
drift og vedlikehold av havn, samt midler til investeringer som er direkte knyttet til tjenesteyting 
rettet mot fartøy, gods- og passasjerhåndtering». Muligheten for utdeling av utbytte er således ikke 
avskåret, og skrankene i havne- og farvannsloven kan ikke ha betydning for om selskapet kan anses 
som en stiftelse eller institusjon.

Det fremgår av styrets årsrapporter at Karmsund Havn IKS er i vekst. Resultat etter skatt for 2019 var 
kr 37,4 mill. og per 31.12.2019 er det opparbeidet en total egenkapital på kr 191 mill. Det er fremstår 
som klart at Karmsund Havn IKS en kommersiell virksomhet, og det vurderes at selskapet faller 
utenfor lovens krav til stiftelse eller institusjon.

Vedlegg 4: Styrets beretning for 2019  https://karmsundhavn.no/om-oss/arsrapporter/

2. Vurdering - Krav om direkte eierskap

Det fremgår av eiendomsskatteloven § 7 a) at eiendommen må eies direkte av en stiftelse eller 
institusjon. Fordi Karmsund Havn IKS ikke oppfyller kravene til stiftelse/institusjon anses lovens krav 
om direkte eierskap ikke oppfylt.

3. Vurdering - Krav til virksomheten

Endelig er det et vilkår at virksomheten som drives er til fordel for en kommune, et fylke etter staten. 
En forutsetning for fritak er at hovedformålet ikke er å gi forretningsmessig overskudd.

Søker viser til at Karmsund Havn IKS formål i henhold til selskapsvedtektene § 3 er «effektiv og sikker 
forvaltning av havnevirksomhet på vegne av de kommuner som er deltakere, jf selskapsavtalen § 4, 
og ivaretar disse kommuners oppgaver, rettigheter og forpliktelser i samsvar med den til enhver tid 
gjeldene havne- og farvannslovgivning».
 
Selskapet skal i tillegg «arbeide for framtidsrettet og konkurransedyktig utvikling av 
sjøtransportsystemet for personer og gods, tilrettelegge for sjøbasert næringsutvikling, herunder 
naturlig tilhørende eiendomsutvikling og tilrettelegge for synergier med landbasert 
næringsutvikling».

Søker viser til at Karmsund Havn IKS er delegert myndighet fra eierkommunene etter havne- og 
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farvannsloven § 4, og utfører alle oppgaver i forbindelse med havnedrift. Selskapet utfører med 
andre ord oppgaver som ellers måtte vært ivaretatt av det offentlige og anses dermed ikke å ha 
erverv til formål.

For at fritak kan gis må flere hensyn sees i sammenheng. Det må sees hen til selskapets virksomhet 
og rolle som næringsaktør, omfanget av næringsvirksomheten, prinsippet om at like eiendommer 
behandles likt, samt hensynet til konkurranse med andre næringsaktører. 

Karmsund Havn IKS fremstår som en næringsaktør som driver havnedrift, næringsutvikling og 
eiendomsutvikling med hensikt å oppnå fortjeneste. I rundskrivet til havne- og farvannsloven (N-
2020-2) understrekes det at kommunene må forholde seg til det generelle regelverket som setter 
rammer for utøvelsen av kommunal havnevirksomhet, herunder konkurranseloven. I følge juridisk 
teori kan fritak ikke gis hvis bruken av eiendommen bidrar til en konkurransevridning i forhold til 
private foretak, jfr. «Eiendomsskatt», Mattis Stavang, 1994. På bakgrunn av virksomheten som drives 
vurderes Karmsund Havn IKS å være i konkurranse med andre virksomheter. Det vurderes således at 
et fritak til Karmsund Havn IKS ville gitt et konkurransefortrinn i forhold til andre aktører i markedet.

Det fremgår av selskapets formål at Karmsund Havn IKS ivaretar eierkommunenes oppgaver, 
rettigheter og forpliktelser i samsvar med den til enhver tid gjeldende havne- og farvannslovgivning.
Det er således ingen tvil om at virksomheten gagner kommunen. Karmsund Havn IKS framstår 
imidlertid som en økonomisk virksomhet som genererer større verdier til kommunene. Det vurderes 
at Karmsund Havn IKS driver næring og forretningsmessig virksomhet utover havnedriften i så stor 
utstrekning at det vil favne for vidt om selskapet skulle falle inn under fritaket for eiendomsskatt.

1. Likebehandling

Prinsippet om likebehandling står sentralt i vurderingen om fritak for eiendomsskatt. I Karmøy 
kommune er det ikke gitt fritak for virksomheter med erverv som formål.

Etter praksis fra Karmøy kommune omfattes ideelle virksomheter uten økonomisk motiv. Sett hen til 
likebehandlingsprinsippet i eiendomsskatteretten bør man avgrense mot næringsdrivende aktører, 
slik at reglene for fritak ikke blir utvannet.

Sammenlignet med tilsvarende virksomheter både i Karmøy kommune og i andre kommuner, 
vurderer Rådmannen at prinsippet om likebehandling taler for at gnr. 86, bnr. 248 ikke gis fritak for 
eiendomsskatt.

1. Økonomi

Eiendomsskattetaksten for eiendommen gnr. 86, bnr. 248 er vedtatt til kr 100 000 000,-. Dette gir en 
årlig eiendomsskatt på kr 700 000,-.

Det søkes om fritak for eiendomsskatten fra og med år 2020. Et eventuelt fritak for inneværende år 
vil gi en mindreinntekt i eiendomsskatt for kommunen på kr 700 000,-.

· Forslag til vedtak

1. Rådmannens kommentarer
2. Rådmannens konklusjon

Etter vurdering av virksomheten ved Karmsund Havn IKS, stilt opp mot de krav som stilles i 
eiendomsskatteloven § 7 a), anbefaler rådmannen at søknaden avslås.
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Dette er også i tråd med praksis både i Karmøy kommune og i andre kommuner.
2. Rådmannens kommentarer

Et krav til fritak er at like eiendommer behandles likt, med mindre saklige grunner tilsier ulik 
behandling. I dette tilfellet finner ikke rådmannen saklige grunner som tilsier ulik behandling i forhold 
til andre virksomheter. Dette gjelder virksomheter som driver kommersielt.

3. Rådmannens konklusjon
Rådmannen anbefaler kommunestyret å fatte vedtak som foreslått på første side.

Rådmannen i Karmøy, 15.10.2020

Vibeke Vikse Johnsen
Sign.

Vedlegg:
1. Søknad om fritak
2. Opplysninger fra matrikkelen
3. Utskrift fra Brønnøysundregistrene
4. Årsrapport-2019
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Underliggande saker:
068/20, Søknad om midler til redning- og beredskapsbåt - Prosjekt Triton

069/20, Matsentralen Rogaland - søknad om driftsstøtte

070/20, Frilager Haugalandet - søknad

071/20, Haugalandspakke 1 - forvaltningsrevisjon

072/20, Svar - søknad om bevilling til salg av alkoholholdig drikk gruppe 1

073/20, Svar - søknad om overdragelse av serverings- og skjenkebevilling

074/20, Høring - Avgift på produksjon av fisk

075/20, Høring - endring av forskrift om farleder

076/20, Høring - Forslag til endring av plan- og bygningsloven - Hjemmel for forskrift om 
parsellinndeling av campingplasser

077/20, Høring - forslag til endringer i barnehageloven, opplæringsloven og friskoleloven, om 
behandling av personopplysninger
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078/20, Høring – forslag til ny nasjonal produktspesifikasjon for plan- og byggesaksbehandling

079/20, Høring - NOU 2020: 10 Straffelovrådets utredning nr. 2 - Inndragning av utbytte fra 
gjengkriminalitet

080/20, Høring - NOU 2020: 11 Den tredje statsmakt – Domstolene i endring

081/20, Høring - NOU 2020:12 – Næringslivets betydning for levende og bærekraftige lokalsamfunn 
(Distriktnæringsutvalget)

082/20, Høring ang. endring av forskrifter i forbindelse med ny havne- og farvannslov

083/20, Høringer om nye læreplaner på Vg2 og Vg3 – studieforberedende og yrkesfag

084/20, Høring - forskrift om utslipp av sanitært avløpsvann fra bolighus, hytter og lignende i 
kommunene på Jæren og sørlige del av Ryfylke

085/20, Høring - oppnevning av en særskilt klagenemnd for klager over Koronakommisjonens 
avgjørelser i innsynssaker
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